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بازی تمام نشده است

کودک 2.5 ساله باید 
در اتاق خود بخوابد

گفتگوی اختصاصی صبح امروز با مهدیه عرب؛

انتشار راز یک ترانه سرا
در سومین نشست مردمی شهردار مشهد با ساکنان شهرک های 

شهید رجایی و باهنر مطرح شد
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ملت ها حکومت های خیانتکار را تنبیه 
خواهند کرد

رئیس و دبیرکل جمعیت دفاع از ملت فلســطین در نامه ای به برخی روسای کشورهای 
اســلامی نسبت به تلاش های چند کشور برای عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی 

هشدار داد.
ایســنا نوشــت: زهرا مصطفوی دختر حضرت امام خمینی )ره( رئیس و دبیرکل جمعیت 
دفاع از ملت فلســطین در نامه ای به برخی روسای کشورهای اسلامی نسبت به تلاش 
های برخی کشــورها برای عادی ســازی روابط با رژیم صهیونیستی هشدار داد و گفت 

دولت های اسلامی باید مراقب خشم ملت های خود در این خصوص باشند.
او در این نامه سرگشاده آورده است:

بسم الله الرحمن الرحیم
مدتی اســت موضوع همکاری با رژیم صهیونیستی توســط برخی دولت های اسلامی 
مطرح اســت. با توجه به این موضوع و احساس تکلیفی که به عنوان یک سازمان مردم 
نهاد حامی ملت فلســطین در خود داریم، لازم دانســته تا مواردی را به عنوان ناصحی 
مشــفق و هشداری مشفقانه با شــما در میان نهیم.همانطور که می دانید فلسطین یک 
سرزمین اسلامی بوده و با توجه به اماکن مقدسه اسلامی که در آن قرار دارد و در راس 
آن حرم شــریف قدس که قبله نخست اسلام و جایگاه عروج پیامبر مکرم اسلام  صَلَّی 
الُله عَلیَهِ وَ آلهِ اســت، در نزد جوامع اسلامی از قداست و اهمیت ویژه ای برخوردار است. 
صهیونیســت ها با اشغال این سرزمین مقدس اســلامی و تاسیس یک رژیم نامشروع 
صهیونیســتی در آن که با قتل عام و آواره سازی وسیع ملت فلسطین همراه بوده است، 
عملا به مقدســات اسلامی توهین و احساســات بیش از یک میلیارد مسلمان را جریحه 

دار کرده اند.
شــکل گیری آرمان آزاد سازی فلسطین و قدس شریف و مسجدالاقصی در میان جوامع 
اسلامی بر اساس همین حس زخم خورده امت اسلامی است. زیرا ادامه اشغال فلسطین 
و قدس شــریف یک توهین مستمر بر امت اســلام بوده و عملکرد جنگ افروزانه این 
رژیم یک تهدید مستمر برای امنیت  و منافع همه کشورهای منطقه است. تهدیدی که 
متاســفانه طی 72 سال گذشــته اقدام قاطع و تاثیر گذاری از سوی کشورهای اسلامی 
برای حذف آن به عمل نیامده اســت. آوارگی 72 ساله مردم فلسطین شاخص مهمی در 
کوتاهی رهبران جهان اسلام در موضوع فلسطین است. اقدام برخی رهبران جهان اسلام 
در نادیده انگاری اشــغال فلسطین و رنج اشغال و آوارگی مردم فلسطین و گام نهادن در 
مسیر برقراری رابطه سیاسی با اشغالگران فلسطین در واقع خلاف آموزه های اسلامی و 
ُ للِکْافِرینَ عَلیَ المُْؤْمِنینَ سَبیلًا« است و انتخابی  نص صریح قران کریم » وَ لنَْ یَجْعَلَ اللهَّ
قُوا« و  علیه اخوت و وحدت اســلامی که فرمود: » وَاعْتَصِمُوا بحَِبْــلِ الَلهّ جَمِیعًا وَلَا تَفَرَّ
بی هیچ تردیدی زمین نهادن تکلیف جهاد آزاد ســازی دار الاســلام از اشغال دارالکفر 
است. رژیم صهیونیستی بر پایه آموزه های منحرف یهود شکل گرفته است. یهودی که 
خدا آنان را بدترین دشــمنان نسبت به مومنین معرفی کرده است، » لتََجِدَنَّ أشََدَّ النَّاسِ 
عَدَاوَةً للَِّذِینَ آمَنُوا الیَْهُودَ« و نیز فرمان موکد داده اســت تا کسی با آنان دوستی نکند » 
یَــا أیَُّهَا الذَِّینَ آمَنُوا لَا تَتَّخِذُوا الیَْهُودَ وَالنَّصَارَی أوَْلیَِاءَ بعَْضُهُمْ أوَْلیَِاءُ بعَْضٍ « و تاکید دارد 
که هرمســلمانی این فرمان را نادیده بگیرد، از دایره ایمان خارج و در زمره آنان قرار می 
گیرد؛» وَمَنْ یَتَوَلهَُّمْ مِنْکُمْ فَإنِهَُّ مِنْهُمْ « و آنانی که دوســتی اهل ایمان را رها کرده و با 
دشمنان دوســتی می کنند از ستمگران شمرده می شوند و هرگز هدایت خداوندی و بر 
المِِینَ«. این اساس رحمت خداوندی آنان را شامل نمی شود» إنَِّ الَلهَّ لَا یَهْدِی القَْوْمَ الظَّ
اگر مســلمانی اعم از فرد و یا حکومت، به دنبال دوستی و رضایت غیر مسلم باشد بداند 
که غیر مســلمانان اعم از یهود و مسیحی هرگز نه دوست مسلمانان خواهند بود و نه به 
عهد و پیمان دوســتی با مســلمانان پایبند خواهند بود و تنها خواستار آنند که از فرامین 
و خواســته های آنها پیروی شــود، » وَلنَ ترَضی عَنکَ الیَهودُ وَلَا النَّصاری حَتّیٰ تَتَّبعَِ 

مِلَّتَهُم.« و به تعبیر دونالد ترامپ تنها وظیفه این افراد شیر دادن است!
شکی نیست که انتخاب همکاری با اسرائیل به معنی پذیرش اشغال فلسطین و همپیمانی 
با بدترین دشــمنان مسلمان علیه مسلمانان است و این انتخابی است که احساسات امت 
اسلامی را جریحه دار کرده و موجد اعتراضات ملت های مسلمان و نیز اقدامات شدیدتر 
در میان ملل اســلامی علیه خائنان به آرمان آزاد سازی فلسطین و قدس شریف خواهد 
شــد و کسانی که این انتخاب اشــتباه را کرده اند تاوان سختی را نیز باید پرداخت کنند. 
سرنوشــت تلخ انور سادات نباید فراموش شود. کما اینکه وی با انتخاب خیانت به آرمان 
بزرگ امت اســلامی و سازش با دشــمن صهیونیستی نه تنها موجب شکوفایی مصر در 
ابعاد مختلف سیاســی و اقتصادی و نظامی نشد بلکه مصر عزیز را به مصر ذلیل تبدیل 
کرد.ســر گذشــت ملت ها و حکومت ها که قران موکدا به مطالعه آن دعوت می کند، 
نشــان می دهد که حکومت ها ماندنی نیستند اما ملت ها پایدارند و این ملت ها هستند 
کــه حکومت هایی را که خیانت می کنند تنبیه خواهند کرد. بر این اســاس ملت های 
مسلمان سرانجام از دولت هایی که دوستی با دشمن امت و آن هم بدترین دشمن امت 

را انتخاب کرده اند، انتقام سختی خواهند گرفت.
جمعیت دفاع از ملت فلسطین و اتحادیه بین المللی سازمان های غیر دولتی حامی حقوق 
مردم فلسطین که از سازمان های مردمی بوده و در حقیقت صدای اراده و خواست مردم 
ایران و همه اعضای حقیقی و حقوقی  داخلی و خارجی خویش هســتند، خود را مکلف 
می دانند که همه دولت های عربی و اسلامی را نسبت به پیامدهای تلخ انتخاب خیانت 
به آرمان فلســطین و همکاری با دشمن صهیونیســتی هشدار دهند. بی شک آنچه که 
در آینده این انتخاب پیدا اســت، مشــکلات متعدد و گسترده سیاسی، اجتماعی، امنیتی 
و اقتصادی برای دولت و ملت شــما اســت. حضور نظامی و امنیتی در کل منطقه غرب 
آســیا و شــمال افریقا و خصوصا در منطقه رهبردی خلیج فارس از سیاست های رژیم 

صهیونیستی است.
تاکید آریل شــارون نخســت وزیر اسبق اســرائیل و قصاب صبرا و شتیلا بر »ضرورت 
حضور نظامیان اســرائیل در خلیج فارس و کنترل نفت این منطقه« تردیدی ایجاد نمی 
کند که هدف غایی اســرائیل در ادبیات فریبکارانه صلح طلبی گسترش اراده اشغالگرانه 
اش بر جغرافیای جهان اسلام است و ماحصل آن نیز به خطر افتادن منافع و امنیت همه 
کشــورهای منطقه است و بی شک کشورهای کوچک از این رهگذر بیشترین آسیب ها 

را خواهند دید.
ما در مقام ناصح، به همه دولت های عربی و اسلامی نسبت به افتادن در دام این اشتباه 
هشــدار می دهیم. بی شک قرار گرفتن دولت عربی اســلامی در کنار ملت فلسطین و 
محور هم پیمان با او از جمله ایران اســلامی که آزاد ســازی فلســطین از اشغال را به 
عنوان اولویت سیاســت خارجی خود قرار داده اســت و در 42 سال گذشته این مسیر را 
با ثبات و صلابت ادامه داده اســت، آزادی فلســطین را تسریع کرده و حرکتی در مسیر 
خاتمــه ناامنی های ملی و منطقه ای در پرتو همکاری ها اســت. یقین کنید که قدرت 
های اســتعمارگر از بسط حضور خود در ســطح منطقه به تنها چیزی که نمی اندیشند 
امنیت و منافع کشــورهای منطقه است. اسرائیل ماحصل سال ها تجربه استعماری آنها 
اســت و اراده آنها بر این است تا با محوریت صهیونیست ها بر کل منطقه سلطه یافته و 
به زعم رئیس جمهور امریکا ثروت منطقه را بدوشــند و در پایان آنها را ذبح کنند. »قُل 
 ِ ِ هُوَ الهُدی وَلئَنِِ اتَّبَعتَ أهَواءَهُم بعَدَ الَّذی جاءَکَ مِنَ العِلمِ  ما لکََ مِنَ اللهَّ إنَِّ هُــدَی اللهَّ

مِن وَلیٍِّ وَلا نصَیرٍ«.

نگاهی به فاصله حیرت آور ترامپ و بایدن در نظرسنجی های انتخاباتی 

بازی تمام نشده است 
به   در ماه هــای منتهی 
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یکی از بی سابقه ترین 
نمونه هــای انتخابات 
ریاســت جمهــوری 
چیزی  هــر  آمریــکا، 
بیافتد.  اتفاق  دارد  امکان 
با این حال، در شــرایط 
نظرسنجی  و  آمار  فعلی، 
ها، همچــون هفته های 
گذشته حاکی از پیشتازی 
قابــل توجه جو بایدن در 
رقابت بــا دونالد ترامپ هســتند. به تازگی 
پایــگاه »FiveThirtyEight« کــه یکی از 
مشــهورترین مراکــز بررســی و تجمیــع 
نظرسنجی های انتخابات ریاست جمهوری 
سال 2020 محســوب می شود، در آخرین 
برآورد خود اعلام کرده اســت که شــانس 
پیروزی بایدن )تا کنون( 74 درصد و شانس 
پیروزی ترامپ 26 درصد اســت. به عبارت 
بهتر، پــس از برگزاری کنوانســیون حزبی 
دموکراتهــا و جمهوریخواهان، هنوز رئیس 
جمهور آمریکا نتوانسته است موقعیت خود را 
در نظرسنجی های ملی تقویت کند. فراتر از 
آن، ترامپ در نظرســنجی هــای ایالتی نیز 
وضعیت خوبی نــدارد. تنها نقطــه امیدوار 
کننده بــرای رئیس جمهــور آمریکا، بهبود 
وضعیــت وی در دو ایالــت میشــیگان و 
فلوریداســت، اما حتــی در آن دو ایالت نیز 
بایدن همچنان پیشتاز است. ترامپ در ایالت 
فلوریدا )که دارای 29 رای الکترال اســت(، 
همچنان از بایدن عقب اســت اما توانســته 
اســت فاصله خود را به صــورت معناداری 
کاهش دهد. با این حــال در دیگر ایالات، 
ترامــپ وضعیت خوبی نــدارد. در اینجا به 
بررســی نتایج نظرســنجی ها )میانگین ده 
نظرسنجی صورت گرفته( در ایالات مختلف 

آمریــکا می پردازیم: در ایالــت فلوریدا، جو 
بایدن توانسته است با اختلاف 2.8 درصد از 
ترامپ پیشی گیرد. نکته اصلی اینجاست که 
در ماه آگوســت)حدود یک مــاه قبل(، این 
اختــلاف 5.3 درصد بوده اســت. به عبارت 
بهتــر، رئیس جمهور آمریکا فاصله خود را با 
بایدن به گونه ای آشــکار در فلوریدا کاهش 
داده اســت. اما در ایالت پنســیلوانیا، ترامپ 
همچنان 5 درصد از بایدن عقب است. در ماه 
گذشــته، این اختلاف حــدود 6 درصد بوده 

اســت. به عبارت بهتر، رئیس جمهور آمریکا 
قدرت مانور چندانی در مقابل بایدن در ایالت 
پنســیلوانیا ندارد. ترامپ در انتخابات ریاست 
جمهوری سال 2016 توانسته بود با اختلاف 
کمتر از یک درصــد هیلاری کلینتون نامزد 
حزب دموکرات را شکســت دهد. در ایالت 
اوهایو که ایالتی مهم در انتخابات ریاســت 
جمهوری آمریکا محسوب می شود، بایدن با 
اختــلاف 0.9 درصد از ترامــپ عقب افتاده 
اســت. با توجه به تمایل اکثر ساکنان اوهایو 
به جمهوریخواهان، طبیعی به نظر می رسد 
که بایدن در کل، حسابی بر روی پیروزی در 
اوهایو باز نکرده باشــد. در ایالت میشیگان، 
محبوبیــت بایــدن در مقابــل ترامپ تغییر 

چندانی نکرده اســت. او توانســته است با 
اختــلاف 7.4 درصد از رئیس جمهور آمریکا 
سبقت بگیرد. این در حالیست که وی حدود 
یک ماه گذشــته با اختــلاف 7.6 درصد در 
نظرســنجی ها پیشــتاز بود. رئیس جمهور 
آمریکا به خوبی می داند که با توجه به عقب 
ماندگــی کمپین انتخاباتــی وی در ایالات 
ویسیکانســین و پنســیلوانیا، شکســت در 
میشــیگان معنایی به جز شکست نهایی در 

انتخابات ریاست جمهوری ماه نوامبر نخواهد 
داشــت. از این رو ترامــپ و همراهانش در 
صددند به هر نحو ممکن، شرایط بازی را در 
ایالت میشــیگان بر هم ریخته و آرای افراد 
ناراضی از سیاســتهای کاخ سفید را بار دیگر 
به ســبد رای ترامپ هدایت کنند. در ایالت 
ویسیکانسین، اقدامات خاص ترامپ نتوانسته 
است مانع از کاهش آرای وی در مقابل بایدن 
شــود. در حالی که اختــلاف آرای بایدن- 
ترامپ در ماه گذشــته 6.8 )به ســود بایدن( 
بوده است ، این اختلاف در حال حاضر به 7 
درصد رسیده است. با این حال رئیس جمهور 
آمریکا با اقداماتــی مانند اعزام گارد ملی به 
ویسیکانســین و تحریک سفید پوستان علیه 

رنگین پوستان در این ایالت، سعی دارد ملی 
گرایان افراطی را جهت حمایت مجدد از خود 
در ایــن ایالــت تحریک کنــد. در انتخابات 
ریاست جمهوری سال 2016 میلادی، ترامپ 
توانســت با پیروزی در ایالت ویسیکانسین، 
گام محکمی در مسیر فتح کاخ سفید بردارد. 
پس از اعلام شکســت هیلاری کلینتون در 
ناچار شدند شکست  ویسکانسین، دموکراتها 
نهایــی خــود در انتخابــات را بپذیرند. در 
انتخابات میاندوره ای کنگره در سال 2018 

میلادی، دموکراتها توانســتند کرســی سنا، 
ایالت  نماینــدگان و فرمانــداری  مجلــس 
ویسیکانسین را فتح کرده و بر جمهوریخواهان 
پیروز شــوند. اکنون دموکراتها سعی دارند به 
هــر نحو ممکــن، پیروزی ســال 2018 در 
ویسیکانسین را در سال 2020 و در انتخابات 
حساس ریاست جمهوری نیز تکرار کنند. در 
ایالت آریزونا، بایدن توانســته است اختلاف 
خود و ترامپ را بــه بالای 5 درصد افزایش 
دهد. این در حالیســت که ماه گذشــته، این 
اختلاف حدود 3.5 درصد بود. اگر ترامپ در 
ایالت آریزونا در مقابل بایدن شکست بخورد، 
حتــی پیــروزی وی )ترامــپ( در ایالــت 
ویسکانســین نیز تاثیری در نتایج انتخاباتی 

نخواهــد داشــت زیــرا امتیــاز الکتــرال 
ویسیکانسین و آریزونا نسبتا با یکدیگر برابر 
اســت. ترامپ در انتخابات ریاست جمهوری 
سال 2016 میلادی توانسته بود به راحتی و 
با اختلافــی زیاد در ایالت آریزونا بر هیلاری 
کلینتون پیروز شود. با این حال، مخالفت عده 
بــا  آریزونــا  از جمهوریخواهــان  زیــادی 
سیاستهای ترامپ )که بیشــتر طرفدار جان 
مک کین سناتور درگذشته جمهوریخواه این 
ایالت بودند( بازی را به ضرر ترامپ و به سود 
بایدن تغییر داده است.با این وجود قطعا بازی 
تمام نشده اســت! چنانچه مشاهده می شود 
اختلاف آرای بایدن و ترامپ در برخی ایالات 
بــه اندازه ای نیســت که بتــوان از پیروزی 
قاطعانه نامزد دموکراتها در آنها سخن گفت. 
با این حــال باید توجه داشــت که وضعیت 
بایدن در فاصله کمتــر از دو ماه تا برگزاری 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، نسبت به 
هیلاری کلینتون )در زمان مشابه چهار سال 
گذشــته( بهتر اســت. رئیس جمهور آمریکا 
ســعی دارد در مدت زمان اندک باقیمانده تا 
انتخابات ریاست جمهوری ماه نوامبر با اعلام 
تولید واکســن کرونــا در آمریکا و حتی آغاز 
توزیع آن در برخی ایالات، محبوبیت از دست 
رفتــه خود را تــا حدود زیــادی در نزد رای 
دهندگان ایالات حساس و خاکستری ترمیم 
کند. فراتر از آن، ترامپ امیدوار اســت که در 
مناظره هــای انتخاباتی با جــو بایدن نامزد 
حــزب دموکرات، نمایشــی خیــره کننده و 
موفقیت آمیز داشته باشــد. اکثر شهروندان 
آمریکا در نظرســنجی ها اذعان کرده اند که 
ترامپ در مناظره های انتخاباتی مستقیم، به 
مراتب موقعیــت بهتری نســبت به معاون 
رئیس جمهور ســابق آمریکا دارد. مسئله ای 
که مــی تواند بــرای بایــدن و دموکراتها 

دردسرساز شود.

سوژه

رئیس جمهور آمریکا سعی دارد در مدت زمان اندک باقیمانده تا انتخابات ریاست جمهوری 
ماه نوامبر با اعلام تولید واکسن کرونا در آمریکا و حتی آغاز توزیع آن در برخی ایالات، 

محبوبیت از دست رفته خود را تا حدود زیادی در نزد رای دهندگان ایالات حساس و 
خاکستری ترمیم کند. فراتر از آن، ترامپ امیدوار است که در مناظره های انتخاباتی با 

جو بایدن نامزد حزب دموکرات، نمایشی خیره کننده و موفقیت آمیز داشته باشد

,,

قرارداد ایران و چین اسیر تعلل

صالحی: هزار و ۴۴ سانتریفیوژ در فردو غنی سازی می کنند

یک عضــو مجمع تشــخیص مصلحت نظام با اشــاره به 
همکاری ایران و چین برای عقد قرارداد 25ســاله، گفت:  به 
دلیل برخی تعلل ها و عدم تشــخیص درست اولویت ها، این 
طرح پس از گذشــت چند ســال هنوز در مرحله پیش نویس 

است.
به گزارش ایسنا، سعید جلیلی در دیدار  با جمعی از مسئولین 
بسیج های دانشــجویی دانشــگاه های تهران با بیان اینکه 
جنبش دانشجویی باید پیش از دیگران نسبت به موضوعات 
مهم کشــور به تحلیل صحیح دست یابد، اظهار کرد: حرکت 
دانشجویی باید بتواند در بزنگاه ها تحلیل صحیح داشته باشد 

و مبتنی بر آن تحلیل، وظیفه خودش را انجام دهد.
وی در پاســخ به پرســش های دانشــجویان درباره مسائل 
بین المللی تصریح کرد:  تعامل گسترده و سازنده جزء اصول 
سیاســت خارجی جمهوری اسلامی ایران است و البته رژیم 
صهیونیستی و آمریکا از جمله استثنائاتی هستند که بر مبنای 

یک منطق صحیح از این دایره خارج شدند.

وی با بیان اینکه سیاســت خارجی تمامی کشورهای دنیا بر 
مبنای اهداف، اصول، ارزش ها و حقوق آنها شــکل می گیرد، 
گفت: نقاط اشتراک و افتراق میان سیاست خارجی کشورها، 
زمینه  تعامل و تقابل را ایجــاد می کند و در نهایت منجر به 

ایجاد فرصت یا تهدید خواهد شد.
این عضو شــورای راهبردی روابط خارجی کشورمان عنوان 
کرد: کارویــژه مهم سیاســت خارجی، صیانــت از حقوق، 
ارزش ها و منافع یک کشــور در استفاده صحیح و به موقع از 
فرصت های به دست آمده در تعاملات بین المللی و همچنین 

اقدام به موقع در مقابله با تهدیدات است.
 جلیلی با اشاره به درخواست مذاکره از سوی مقامات آمریکا، 
آن را تاکتیکی برای کســب منافع ناشــی از راهبرد فشــار 

حداکثری علیه ایران، خواند.
وی با اشــاره به تحریم های ثانویه علیه ایران، آن را نمونه 
یک جنگ تمام عیار اقتصادی دانســت که برای شکست آن 

باید دشمن را ناامید کرد.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، ناامید کردن دشمن را 
منــوط به تقویت اقتصاد داخلی و جهش تولید خواند و تاکید 
کرد: از لوازم جهش تولید، جهش در صادرات اســت و یکی 
از وظایف مهم دســتگاه سیاست خارجی در این حوزه، یافتن 

بازارهای صادراتی برای تقویت تولید داخلی کشور است.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام در پاسخ به پرسشی 
درباره  قرارداد راهبردی ایران و چین، ضمن اشــاره به سفر 
رئیس جمهور این کشور به ایران در سال 94 و اعلام آمادگی 
چین برای همکاری های راهبردی با کشورمان ، اظهار داشت: 
به دلیل برخی تعلل ها و عدم تشخیص درست اولویت ها، این 
طرح پس از گذشــت چند ســال هنوز در مرحله پیش نویس 
بوده و مخالفت هــای صریح مقامــات آمریکایی درباره آن 
حاکی از نگرانی و احساس خطر آنها از شکست راهبرد فشار 

حداکثری است.
جلیلی تاکیــد کرد: این قرارداد نیز همانند ســایر قراردادها، 

چارچوب های قانونی خود را طی خواهد کرد.

نماینده رهبرانقلاب در شــورای عالی امنیت ملی با توصیه 
دانشــجویان بــه رصد کردن مواضع دشــمنان نســبت به 
موضوعات مختلــف، تصریح کرد: دربــاره دلیل عصبانیت 
آمریکا و اظهارات خصمانه مقامات این رژیم نسبت به چنین 

همکاری هایی تحلیل داشته باشید.
جلیلی در این باره اظهار کرد: آمریکا بر مبنای راهبرد فشــار 
حداکثــری علیه ایران و اعمــال تحریم هــای ثانویه علیه 
کشــورهایی که به تحریم های او پایبند نیســتند، می خواهد 
از کم و کیف روابط اقتصادی ســایر کشورها با ایران اطلاع 
داشــته باشد تا ضمن تحریم آن کشورها، فشارها بر ایران را 

به نتیجه برساند.
وی در پایــان خاطرنشــان کرد: گســترش همکاری های 
اقتصادی ایران یعنی شکست راهبرد فشار حداکثری آمریکا 
و تدبیر صحیح آنست که به لحاظ مختلف از این همکاری ها 

در برابر دشمن صیانت شود.

رئیس ســازمان انرژی اتمی با اشــاره به تعهدات ایران در 
برجام و اجرای سیاست های کاهش تعهدات هسته ای، گفت: 
بنابر گام چهارم سیاســت های کاهش تعهدات برجام، یک 

هزار و 44 سانتریفیوژ در فردو غنی سازی می کنند.
علی اکبر صالحی، رئیس ســازمان انرژی اتمی در واکنش 
بــه اظهارات برخی از نمایندگان مبنــی بر عدم اجرای گام 
چهارم کاهش تعهدات برجام در سایت هسته ای فردو، گفت: 
سیاســت های گام چهارم کاهش تعهدات برجام از ســوی 
جمهوری اســلامی ایران کاملا اجرا شــده است. بر همین 

اساس ما یک بال را در فردو فعال کردیم.
رئیــس ســازمان انــرژی اتمــی تصریح کرد: بر اســاس 
سیاســت های کاهــش تعهــدات برجام، یک هــزار و 44 
سانتریفیوژ در فردو غنی سازی می کنند بنابراین ما به عنوان 

مجری این سیاست ها کاملا به وظیفه خود عمل کردیم.
صالحــی  در گفت وگو با خانه ملت یادآور شــد: ما در برجام 
تعهد داده بودیم که این یک هزار و 44 ماشــین، غنی سازی 
نکنند اما طبق کاهش تعهدات برجام غنی ســازی به اندازه 
نیاز انجام می شــود و مواد غنی شــده را هم ذخیره خواهیم 

کرد.
رئیس ســازمان انرژی اتمی فزود: ما در چالش سیاســی با 
اســتکبار جهانی هســتیم و این واقعیت اســت. جمهوری 
اســلامی ایران از ابتدای انقلاب در این چالش بوده و رفته 
رفته بهانه این چالش به مســاله هسته ای تبدیل شد اما در 
نهایت ما توانســتیم آمریکا را در این چالش منزوی کنیم و 
این دستاورد بسیار ارزشمندی برای جمهوری اسلامی ایران 

است.
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 طرح همسان سازی حقوق بازنشستگان به چه صورت است؟
متناسب سازی حقوق بازنشســتگان برابر اصل عدالت بیمه ای 
و در قالب فیش واحد و به همراه حقوق مشــمولان از مهرماه 
اجرایی می شــود.به گزارش »صبح امروز« و بــه نقل از ایرنا، 
اجرای قانون همسان ســازی حقوق بازنشستگان با وجود انواع 
و اقسام مشــکلات و تنگناهای موجود، محدودیت در منابع و 
اعتبارات و آثار سوء تحریم های ظالمانه بر بخش های اقتصادی 
کشور  در دولت تدبیر و امید و در حمایت از معیشت گروه های 
کم برخــوردار جامعه و حمایــت و تکریم وضعیت معیشــت 
بازنشســتگان و مستمری بگیران انجام می شود که اجرای این 

طرح، عدالت اجتماعی را در پی دارد.
این مطالبه هشــت ساله بازنشســتگان تامین اجتماعی که با 
تعیین تکلیف همسان ســازی حقوق بازنشســتگان کشوری و 
لشکری در فروردین ماه امســال مطرح شد و با دستور رییس 

جمهوری در دستور کار قرار گرفت.  
وزارت تعــاون، ســازمان برنامه و بودجــه و وزارت اقتصاد در 
هجدهــم تیرماه به هیات دولت پیشــنهاد دادنــد که 32 هزار 
میلیارد تومان از ســهام شرکت های دولتی برای همسان سازی 
حقوق بازنشستگان این سازمان واگذار شود و این مبلغ تا پایان 
ســال به 62 هزار میلیارد تومان برسد که در پایان تیرماه وزیر 
تعاون از تصویب طرح همسان سازی در هیات وزیران و اجرای 

آن در مهرماه خبر داد. 
متناسب سازی حقوق برای همه گروه هاست

برنامه متناسب ســازی حقــوق بازنشســتگان تامین اجتماعی 
در واقع شــامل همه گروه های مســتمری بگیــر اعم از افراد 
بازنشســته، از کارافتاده کلی و نیز بازمانده است. همچنین همه 
مســتمری  بگیران چه افراد حداقلی بگیر و چه دریافت کنندگان 
مســتمری های بیش از حداقل، متناســب با سنوات حق بیمه، 
مشــمول این برنامه می شوند. براساس آخرین آمار، سه میلیون 
و 200 هزار نفر بازنشســته تامین اجتماعی در کشور وجود دارد 
که از این تعداد یک میلیون و 100 نفر کمتر از 30 سال سابقه 
خدمــت دارند و همچنین نزدیک به 750 هزار نفر از این افراد، 
حداقل حقوق دریافتی ماهانه کمتر از یک  میلیون تومان دارند 
که با توجه به سابقه خدمت خود،  افزایش حقوق خواهند داشت.

میزان افزایش مستمری ها متفاوت است
طبیعی است که ســرانه واحدی بین همه تقسیم نشده و مبالغ 
با توجه به اینکه زمان برقراری مســتمری چــه زمانی بوده و 
چه مدت ســابقه پرداخت حق بیمه داشــته اند و با چه مبلغی 
بیمه پرداز بوده اند متفاوت است و  قابل مقایسه نیست. آن ها که 
زمان برقراری مستمری شان در سال های دورتر بوده حقوقشان 
افت بیشــتری پیدا کرده و در فرمول ها از مبلغ بیشــتری بابت 

متناسب ســازی بهره مند شده اند.البته رقم متناسب سازی برای 
همه یکســان نیســت و برابر اصل عدالت بیمه ای، فردی که 
ســابقه بیمه پردازی طولانی تر با نرخ حق بیمه بالاتری داشته 
باشــد، مبلغ بیشــتری به عنوان متناسب سازی حقوق دریافت 
خواهد کــرد. علاوه بر این مدت بیمه پــردازی، نرخ حق بیمه 
پرداختی در دوران اشــتغال و افت مســتمری از شاخص های 
موثر در محاسبات متناسب ســازی حقوق بازنشستگان تامین 
اجتماعی اســت. حداقل رقم پرداختی متناسب ســازی با توجه 
به ســوابق بیمه پردازی و ســایر مولفه های موثر به محاسبات 
کمترین مبلغ متناسب ســازی برای افراد با حداقل سابقه 150 

هزار تومان است.
جزییات افزایش حقوق بازنشستگان

با اجرای طرح متناسب ســازی حداقل مســتمری برای افراد با 
ســابقه 30 ســال خدمت حداقل 2 میلیون و 800 هزار تومان 
و برای افراد با 35 ســال خدمت به حداقل ســه میلیون تومان 
افزایش یافته اســت. براساس اعلام ســازمان تامین اجتماعی 
حداقل حقوق مســتمری بگیرانی که با داشتن 35 سال سابقه 
بیمه پردازی به مرحله بازنشســتگی رســیده اند در اسفند سال 
گذشته یک میلیون و 670 هزار تومان بود که با افزایش سالیانه 
و متناسب ســازی با افزایش 80 درصدی بــه 3 میلیون تومان 

رســید.همچنین حداقل حقوق مستمری بگیران دارای 30 سال 
سابقه بیمه پردازی در اسفند ســال گذشته یک میلیون و 667 
هزار تومان بود که با افزایش ســالیانه و متناسب ســازی با 68 
درصد افزایش بــه مبلغ 2 میلیون و 800 هزار تومان رســید. 
براساس این گزارش حداقل حقوق مستمری بگیران دارای 25 
سال سابقه بیمه پردازی در اســفند سال گذشته یک میلیون و 
665 هزار تومان بود که با افزایش ســالیانه و متناسب ســازی 
بــا 60 درصد افزایــش به مبلغ 2 میلیــون و 666 هزار تومان 
رســید.حداقل حقوق مســتمری بگیران دارای 20 سال سابقه 
بیمه پردازی در اســفند سال گذشــته یک میلیون و 664 هزار 
تومان بود که با افزایش ســالیانه و متناسب سازی با 48 درصد 
افزایش به مبلغ 2 میلیون و 458 هزار تومان رســید. متوســط 
حقوق دریافتی بازنشستگان دارای 20 سال سابقه بیمه پردازی 
در سال گذشته 2 میلیون و 914 هزار تومان بوده است، دریافتی 
این گروه از مستمری بگیران حسب مورد پس از افزایش سالیانه 
و متناسب ســازی با افزایش حــدودی 40 درصدی به بیش از 
چهار میلیون تومان رسیده است. مبلغ مربوط به متناسب سازی 
حقوق بازنشســتگان تامین اجتماعی و مبلــغ اصلی ماهانه در 
قالب یک فیــش واحد و همزمان با حقوق شــهریورماه )اول 

مهرماه( پرداخت خواهد شد.

احتمال به صفر رسیدن تولید تخم مرغ
مدیرعامل اتحادیه مرغ تخم گذار خراســان رضوی گفت: به صورت میانگین از ابتدای سال، 
50 درصد نیاز ما در زمینه نهاده تامین شده، اما با وجود برخی مشکلات، احتمال اینکه تولید 

به صفر برسد، وجود دارد.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، ســید حسین موسوی نژاد در خصوص وضعیت 
تخم مرغ در بازار اظهار کرد: وضعیت قیمت تخم مرغ به این بســتگی دارد که دولت تکلیف 
مــا را برای تخصیص ارز و تامین نهاده مشــخص کند. اگر قرار باشــد نهاده و محصولاتی 
مانند واکســن، دارو، مکمل ها و کنســانتره را با ارز آزاد وارد کنیم، قیمت تمام شده تخم مرغ 
برای مرغ دار حداقل کیلویی 21 هزار تومان می شود که باید با سود متعارف 15 درصد آن را 
بفروشد؛ بنابراین تخم مرغ با قیمت کیلویی 30 هزار تومان به دست مصرف کننده می رسد.

وی افزود: اگر دولت قسمتی از نهاده های ما را تامین کند، باز هم بستگی دارد چند درصد از 
نیاز ما تامین شــود. اگر با توجه به مخاطرات تولید و پرورش، سود متعارف در حد 10 تا 15 
درصد برای ما در نظر بگیرند، آماده عرضه هستیم. در حال حاضر به این دلیل که دولت حدود 
50 درصد نهاده ها را تامین می کند، قیمت تمام شده تخم مرغ کیلویی 15 هزار و 500 تومان 

است، اما اگر این وضعیت ادامه یابد، قطعا قیمت این محصول به 21 هزار تومان می رسد.
هیچ مرغداری حاضر به تولید نیست

موسوی نژاد بیان کرد: قیمت های مصوب همیشه زیرقیمت تمام شده است. هزینه های ما بعد 
از چندین ماه افزایش پیدا کرده و ما متضرر می شویم. پس از این شرایط حالا به فکر افزایش 
قیمت مصوب می افتند که محل مناقشه ای برای ما و سازمان صنعت، معدن و تجارت شده و 
باعث ایجاد درگیری هایی برای مرغ دار، تولیدکننده ها و واحد نظارت و بازرسی سازمان صمت 
می شود. وقتی قیمت مرغ تمام شده 15 هزار و 500 تومان است، مرغ دار بر چه اساسی مرغ 
را 9500 تومان بفروشد؟ اگر بخواهیم وضعیت را مطلوب حفظ کنیم ولی از جیب تولیدکننده 
هزینه کنیم، در نتیجه تولید از بین می رود. هیچ مرغ داری حاضر به تولید نیست و کسی هم 

وارد این عرصه برای فعالیت نخواهد شد.

کاهش نرخ بهره بانک ها؛ عاملی برای 
افزایش قیمت طلا

 کارشناسان بازارهای مالی بر این باورند که تا زمانی که بانک های مرکزی نرخ بهره را هر 
چه بیشــتر کاهش دهند طلا همچنان بالا خواهد رفت و حتی ممکن است به 10 هزار دلار 

در هر اونس نیز برسد.
بــه گزارش »صبح امــروز« و به نقل از خبرآنلاین، کاهش نرخ بهره سیاســتی اســت که 
بانک های مرکزی در اکثر کشــورهای دنیا آن را اتخاذ کرده اند هنگامی که نرخ بهره منفی 
است، نهادهای مالی برای نگهداری حساب های خود نزد بانک مرکزی باید به بانک مرکزی 
بهــره پرداخت کنند. با توجه به اینکه ســپرده بانک ها نزد بانک مرکزی بر حســب میزان 
سپرده های نزد این بانک ها تعیین می شود، بانک ها برای پرداخت بهره کمتر به بانک مرکزی 
تشویق می شوند که بیشتر وام بدهند و سپرده های کمتری از مشتریان را نزد خود نگه دارند.

در نتیجــه این سیاســت، جریان نقدینگی بزرگی به اقتصاد تزریق می شــود که می تواند در 
صورت هدایت درســت این جریان به تقویت رشــد اقتصادی منجر شود. البته این سیاست 
یک سیاســت کاملا مثبت نیســت؛ چرا که با کاهش هزینه های استقراض، انگیزه پس انداز 

و سرمایه گذاری را کاهش می دهد و در بلندمدت می تواند تبعاتی برای اقتصاد داشته باشد.
یکی از تبعات کاهش نرخ بهره که در حال حاضر اکثر کشورهای دنیا با آن مواجه اند کاهش 
ارزش پول ملی اســت و همین امر ســرمایه گذاران را به سمت بازارهای فلزات گران بها به 

خصوص طلا هدایت می کند.

کارفرما باید حق مسکن 300 هزار تومانی را 
بپردازد 

حق مســکن 300 هزار تومانی باید از این ماه در دستمزد شاغلان مشمول قانون کار اعمال 
و علاوه  بر آن، 400 هزار تومان معوقه تیر و مرداد نیز پرداخت شود.

به گزارش »صبح امروز« و به نقل از مهر، پس از گذشت 6 ماه از سال بالاخره افزایش حق 
مســکن کارگران از 100 هزار به 300 هزار تومان به تصویب دولت رسید. مطابق با مصوبه 
دولت، حق مسکن 300 هزار تومانی از تیر ماه قابل اعمال بوده و در همین راستا، کارفرماها 
بایــد معوقــه 400 هزار تومانی را بابت مابه التفاوت حق مســکن دو مــاه یعنی تیر و مرداد 
پرداخت کنند.از ســویی دیگر نیز، مولفه حق مســکن در فیش حقوقی شهریور ماه باید 300 
هزار تومان اعمال شــود. با اعمال افزایش حق مسکن به 300 هزار تومان، سرجمع افزایش 
دستمزد شاغلان قانون کار در سال جاری به 10 درصد رسیده است. در این بین، با توجه به 
اینکه برخی از کارفرمایان از پرداخت مولفه های مزدی همچون حق مســکن، بن و … سر 
باز می زنند و نقض قانون می کنند، این نگرانی وجود دارد که افزایش حق مســکن به 300 
هزار تومان نیز به سرنوشــت بن و… دچار شود که در این رابطه یک کارشناس روابط کار 
می گوید: »حق مسکن و بن از مزایای ضمن کار بوده و کارفرما موظف به پرداخت آنها همراه 
با حقوق پایه اســت«.به گفته وی، در صورت عدم پرداخت هر یک از این مولفه های مزدی 

از جانب کارفرمایان، کارگران می توانند در مراجع حل اختلاف اقدام به طرح دعوی کنند.

 نرخ معاینه فنی خودرو ها افزایش
 نیافته است

دبیــر کانون انجمن صنفی مراکز معاینه فنی خودرو گفــت: تاکنون هیچ افزایش قیمتی در 
نرخ معاینه فنی خودرو ها اعمال نشــده اســت.به گزارش »صبح امروز« و به نقل از باشگاه 
خبرنگاران جوان، محمدرضا جعفریان با بیان اینکه »با توجه به اینکه نرخ معاینه فنی از سال 
گذشــته تاکنون هیچ گونه افزایشی نداشته اســت« اظهار کرد: در همین راستا کانون مراکز 
معاینه فنی کشــور نرخ پیشنهادی خود را به وزارت کشــور و راه و شهرسازی اعلام کرده، 
ولی تا این لحظه هیچگونه افزایش نرخی از هیئت دولت ابلاغ نشــده است.به گفته وی نرخ 
معاینه فنی بــرای خودرو های بنزینی 37 هزار تومان و برای خودرو های دوگانه ســوز تک 
مخزن 59 هزار تومان و دو مخزن 71 هزار تومان می باشــد؛ بنابراین هرگونه مبلغی بیش از 
این نرخ تخلف محسوب می شود. رانندگان می توانند شکایت خود را در سامانه سیمفا- سامانه 

یکپارچه معاینه فنی ایران )symfa.ir( برای پیگیری ثبت کنند.

خبر

ارزیابی وضعیت پرداخت وام تسهیلات اشتغال در دوران کرونا؛

 وام »کارایی« که کارایی ندارد
با گذشت حدود چهار ماه 
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از اعــلام خبر اعطای 
وام »کارا« به صنوف 
آسیب دیده از ویروس 
اکثر  همچنــان  کرونا 
مشمولان این وام، موفق 
به دریافت آن نشده اند و 
یا به دلیل شرایط سختی 
کــه بانک ها بــرای آن 
به  منعقد کرده اند تمایلی 
اخذ آن ندارنــد.  این در 
حالی است که علی رســولیان، معاون امور 
اقتصــادی اســتانداری بر نقــش بانک ها 
درکمک به ایجاد اشــتغال پایدار در استان 
تأکید کرد و خواستار همراهی کامل بانک ها 
مطابق منابع ابلاغ شده بود و اعلام کرد که 
کمیته فنی تســهیلات ســریعاً نســبت به 
بررســی، اعلام نظر و تعیین تکلیف طرح ها 

به صورت مستمر اقدام کنند.
به گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« در 
حالی کــه وزارت کار از ثبت نــام بنگاه های 
فاقــد بیمه برای دریافت تســهیلات کرونا 
خبــر داده بود و20 بانــک عامل برای ارائه 
تســهیلات مشاغل بدون بیمه کرونا معرفی 
شــدند، اکنون به نظر می رسد که این وعده 
نیز بی ثمر مانده و به آن عمل نشــده است. 
رئیس کل بانک مرکــزی نیز پیش از آغاز 
این طــرح درجمع مدیــران عامل بانک ها 
و موسســات اعتبــاری بر مشــارکت فعال 
بانک ها در اجرای طرح ارائه تســهیلات به 
کسب وکار های آسیب دیده از شیوع ویروس 
کرونا تاکید کرده بود، اما اکنون شــرایط و 
ارائه چنین  میزان همکاری بانک ها بــرای 

تسهیلاتی نتیجه بخش نبوده است.
علی ربیعی، سخنگوی دولت نیز در صفحه 
شــخصی توئیتر خود رقم کلی تســهیلات 
دولت را 100 هزار میلیارد تومان اعلام کرده 
بود که بــه غیر از 75 هــزار میلیارد تومان 
کسب وکار های آســیب دیده شامل مواردی 
تقویت  بنگاه های آسیب دیده،  پایداری  نظیر 
معیشت، کمک به اقشار فاقد درآمد، حمایت 
از خانوارها و حمایت از کارگران هم  می شد. 
اما با وجود اینکه بسیاری از واحد های صنفی 
به گفته خودشان به دلیل شرایط سخت این 
وام از آن بهــره ای نبوده انــد تمام این مبلغ 
صرف این کار نمی شود و دولت باید تصمیم 

بهتری در این خصوص اتخاذ کند.
در این رابطه چند  تن از رؤسای اتحادیه های 
صنفی مشهد وضعیت نامطلوب پرداخت وام 

»کارا« را برای »صبح امروز« شرح دادند.

۵۰ درصد رستوران داران وامی دریافت 
نکرده اند

رئیس اتحادیه رستوران داران و آشپز خانه های 
مشــهد می گوید: تعداد کمی از اعضای این 
صنف از وام »کارا« اســتفاده کرده اند؛ زیرا 
شــرایط برخورداری از آن ســخت است و 
انگیزه افــراد را برای دریافــت این وام کم 
می کند همچنین قرار بــود برای جلوگیری 
از اخــراج هر یک کارگری که در شــرایط 
کرونا در واحدی صنفی کار می کند، مبلغ 16 
میلیون تومان وام به صاحب آن کســب  وکار 
پرداخت شود، درحالی که همچنان 50 درصد 
از این افراد هیچ گونه وامی دریافت نکرده اند.

صنف رستوران داران در انتظار تعیین 
نرخ نامه

حســن امیریــان در گفت وگــو بــا »صبح 
امــروز« می افزاید: مشــکلات مختلفی در 
صنف رســتوران داران وجود دارد   از جمله 
تحریم هــای ظالمانه که گرانــی را به وجود 
آورد، شــیوع ویروس کرونــا که موجب کم 
شدن مشــتری ها و تعطیلی 20 واحد صنفی 
در ماه گذشــته شــد همچنین گرانی ارزاق 
عمومی و ندادن نرخ اســت. ما از چهار ماه 
پیش بــرای این موضوع نامه ای را به رئیس 
ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان 
ارســال و تقاضا کرده ایم، اما نزدیک به یک 
ماه است که در انتظار امضای رئیس سازمان 

صنعت، معدن و تجارت استان هستیم.
سازمان صمت، نماینده خود را قبول ندارد

به گفته وی نرخ گذاری در شهر های تهران، 
شــیراز و اصفهان به اتحادیــه، اتاق اصناف 
و ســازمان صنعت و معدن مربوط نیست و 
وظیفه ارائه قیمت در این شــهر ها بر  عهده 
واحد صنفی اســت، اما در مشــهد انجمن 
حمایت از حقوق مصرف کننده و اتحادیه به 
ترتیــب در اولویــت اول و دوم این امر قرار 
دارنــد، ضمن اینکه انجمن حمایت از حقوق 
مصرف کننده زیر مجموعه سازمان صنعت و 
معدن اســت، اما این سازمان نماینده خود را 

نیز قبول ندارد.
تعطیلی 2۰۰ واحد صنفی در مردادماه

امیریان با ابراز اینکه »در مرداد ماه 200 واحد 
صنفی به دلیل مشــکلات اقتصادی تعطیل 
شــده اند« تصریح می کند: تحریم و ویروس 
کرونا بهانه است؛ چراکه 80 درصد مشکلات 
این صنف به دلیل عدم ارائه نرخ می باشد؛ ما 
از سال 97 هیچ نرخی دریافت نکرده ایم در 
آن زمان هرکیلو برنج خارجی 9 هزار و500 
تومان بود اکنون 22 تا 24 هزار تومان است؛ 
یعنی تنها برنج رقمی حدود 18 هزار تومان 

گران شده  سایر کالا ها نیز به همین صورت.
رئیس اتحادیه رستوران داران و آشپزخانه های 
مشهد بتشــریح می کند: نیاز داریم تا اجازه 
دهند واحد های ما بدون دغدغه به کار خود 
ادامه دهند؛ زیــرا در حال حاضر حدود یک 
هزار و200 واحد صنفی این اتحادیه در حال 
متضرر شدن هستند و چاره ای جز کم فروشی 
ندارند. نرخ نامه باید توسط خود واحد صنفی 
تعیین شود و سازمان ها به جای ورود به این 
موضوع، باید جلوی گران شــدن اجناس را 

بگیرند.
مبلغ وام »کارا« کار گشا نیست

رئیس اتحادیه فروشندگان پوشاک می گوید: 
حــدود 80 درصــد از متقاضیــان موفق به 
دریافت وام »کارا« شده اند، اما روند آن بسیار 
مشقت بار و زمان بر است ضمن اینکه رقم آن 
چندان اثربخش نیســت تا بتواند گره گشایی 
کنــد. از آنجــا که میــزان بدهی کســبه 
به خصوص در منطقه ثامن بســیار بیشتر از 
این ها بود به همیــن دلیل عدم دریافت آن 
تاثیری در تعدیل نیرو یا تعطیلی آن ها ندارد.
 اجرایی نشدن برخی وعده ها در پرداخت 

وام کارا

جواد مفیدی نجار در گفت وگو با »صبح امروز« 
ادامه می دهــد: اکثر نیرو های مشــغول در 
واحد های صنفی به دلیل هزینه های سنگین 
فاقد بیمه هســتند. برخی نیز کارگری ندارند 
و به تنهایــی کار خود را انجــام می دهند. 
وعده ای که درخصوص وام کارا داده  شد، اما 
به مرحله اجرا نرســید این بود که افراد فاقد 

بیمه نیز می توانند از این وام استفاده کنند .

وی با بیان اینکه »دلیل عدم مراجعه برخی 
از اشــخاص جهت دریافت ایــن وام مبلغ 
ناچیز، شرایط ســخت و کش و قوس فراوان 
آن از  ســوی بانک ها اســت« خاطر نشــان 
می کند: در شــرایط دریافت این وام سخنی 
از ضامن و معرفی نامــه از طرف اتحادیه به 
میان نیامده، امــا بانک ها افراد را موظف به 
ارائه آن می کننــد و به اصطلاح چوب لای 
چرخ آنان می گذارند که در گیری هایی نیز در 
این رابطه صورت گرفته که با وســاطت ما 

رفع شده است.
مخالفت با تعویق وام کارا

رئیس اتحادیه ســفره خانه های سنتی مشهد 
می گوید: متاســفانه تعداد بسیار کمی جهت 
دریافــت وام کارا اقــدام و آن را دریافــت 
کردند؛ زیرا بانک ها مدارکی می خواستند که 
واحد هــای صنفی قادر به ارائه آن نبودند؛ به 
همین دلیــل از ثبت نام صرف نظرمی کردند؛ 
بنابراین از بانک ها درخواست کردیم تا زمان 
ارائه وام را کمــی به تعویق بیندازند که این 
افراد بتوانند مدارک خود را آماده کنند، اما در 
کمال نا باوری با مخالفت آنان مواجه شدیم.

طولانی بودن فرایند اعطای وام
ابوالفضل دهســتانی در گفت وگو با »صبح 
امروز« تصریــح می کند: ما توقع داشــتیم 
شــرایط حاضر که منجر  به بیکاری بسیاری 
از افراد شــد، مســئولان ایــن کار را برای 
اتحادیه ها انجام دهند، سازمان های مختلف 
از جمله تامیــن اجتماعی باید جوابگوی این 
موضوع می بودند، اما بر خلاف انتظار ما هیچ 
اقدامی نکردند. همچنین باوجود اینکه تصور 
می کردیم کســبه می توانند بلا فاصله پس از 
اقدام وام خود را دریافــت کنند مدت زمان 

اعطای آن بسیار طولانی بود.
تعطیلی 1۵ واحد صنفی سفره خانه های 

سنتی
وی بــا بیــان اینکه »15 واحــد صنفی در 
مردادمــاه تعطیل شــده اند« اظهار می کند: 
اتحادیه در شــرایط خوبی به ســرنمی برد؛ 
زیرا نمی توانــد از واحد های صنفی که خود 
در تنگنا هســتند هزینــه عضویت دریافت 
کند. این ویروس جهانی بود؛ اما مســئولان 
ما می توانســتند بســیار بهتر آن را کنترل و 

مدیریت کنند.
1۰ درصد حوزه حمل و نقل شهری وام 

دریافت کردند
رئیــس اتحادیه اتو بار و حمل ونقل شــهری 
مشــهد بیــان می کنــد: تنهــا 10درصد از 
واحد های فعال در صنف ما موفق به دریافت 
وام کارا شــدند؛ زیرا به دلیل مبلغ کم، مدت 

زمان طولانی و شرایط ســختی که داشت 
تمایلی به اقدام برای دریافت آن نداشــتند. 
بــه عنوان مثال از شــرکتی که 200 کارگر 
دارد درخواســت کردند تا سند ملک خود را 
ارائه دهند و ضامن نیز داشــته باشد تا پس 
از بررسی و کارشناســی های لازم، وام خود 

را دریافت کنند.
تعطیلی 6۰ درصدی صنف حمل و نقل 

شهری
خلیــل دانش عدالــت به »صبــح امروز« 
می گویــد: در این مــدت 50 تا 60 درصد از 
واحد های ما به دلیل اینکه رابطه مستقیمی 
با بحث گردشــگری دارند، تعطیل شده اند و 
سرمایه های میلیاردی آنان بلا  استفاده مانده 

 است. 
 گفتنی است در اجرای طرح مثلث توسعه 
اقتصــادی و فرهنگی بر نقش تعیین کننده  
در افزایــش اعتماد میان ســرمایه گذاران 
و بخش دولتی تاکید شــده و بیان شــده 
که این طرح علاوه بــر محرک در زمینه 
تولید و هم افزایی میان بخش های مختلف 
اقتصادی، زمینه تسهیل در سرمایه گذاری و 
اشتغال را به وجود خواهد  آورد. این درحالی 
است که شرایط استفاده از یک یاری کننده 
اقتصادی مانند وام »کارا« که می توانست 
تــا حــدودی کمک کننــده بــه وضعیت 
اقتصــادی نامناســب بخــش خصوصی 
استان باشد به درســتی پیاده سازی نشده 
و تأکیدات استاندار برای حمایت از بخش 
خصوصی چندان رنگ و بوی اجرایی شدن 

به خود نگرفته است. 

مفیدی نجار: در 
شرایط دریافت وام 
کارا، سخنی از ضامن 
و معرفی نامه از طرف 
اتحادیه به میان نیامده، 
اما بانک ها افراد را 
موظف به ارائه آن 
می کنند و به اصطلاح 
چوب لای چرخ آنان 
می گذارند

دانش عدالت: 
5۰ تا 6۰ درصد از 
واحد های ما به دلیل 
اینکه رابطه مستقیمی 
با بحث گردشگری 
دارند تعطیل شده اند و 
سرمایه های میلیاردی 
آنان بلا استفاده مانده 
 است

مفقودی
ســند کمپانی خودرو سواری پژو 206 مدل 1385 به شــماره پلاک 32 ایران 289 ص 37  به 
شــماره موتور 13085027518 و شماره شاسی 10830463 به نام رضا رضایی مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ ســبز و سند کمپانی خودرو سواری پراید مدل 1381 به شماره پلاک 12 ایران 824 ق57  
به شــماره موتور 293759 و شماره شاسی S1412281759450 مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.
مفقودی

برگ ســبز و سند خودرو ســواری سمند مدل 1388 به شماره پلاک 32 ایران 984 ص 73  به 
شــماره موتور 1248825391 و شماره شاسی 770353 به نام محمدرضا رحمانی مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

 برگ ســبز و ســند کمپانی خــودرو ســواری ام وی ام110 مــدل 1384 به شــماره پلاک
 36 ایران 281 ب27  به شماره موتور 372FG و شماره شاسی 84211001806 به نام محبوبه 

زارعی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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چطور زیست بهتری داشته باشیم؛ »معرفی 
تفکر انتقادی«

جواد لگزیــان/ در این کتاب بــه صورتی 
جامــع به مقوله ی تفکر انتقادی پرداخته شــده 
است. نویســندگان این کتاب »تفکر انتقادی« 
را فرایندی در نظر آورده اند که فرد به واســطه ی 
آن می تواند و اخلاقاً موظف اســت که طرز فکر 
خود را بشناسد، بر آن مسلط شود و مسئولیت آن 
را بر عهده  بگیرد. »تفکر انتقادی: تدابیری برای 
آگاهانه زیســتن و خوب آموختن« کتابی است 
کاربردی به منظور پرورش توانایی و مهارت در 
و تفکر انتقادی و همچنین پرورش انصاف، تواضع 
صداقت فکری. نویسندگان در مورد هر مبحث 
مثال هــای ســاده و ملمــوس و تمرین های 
متعــددی آورده اند تا درک مطالب برای خواننده 
آســان تر شــود و بتواند از مهارتی که در تفکر 
انتقادی به دست می آورد در همه ی امور زندگی 

بهره بگیرد.
نویســندگان این کتاب، ریچارد پل و لیندا الدر، هر دو از رهبران برجســته ی جنبش تفکر انتقادی 
در جهان هســتند و کتاب های متعددی در این زمینه نوشــته اند که جزو برنامه ی درسی بسیاری 
از مدارس و دانشگاه هاســت. فرض بنیادین مجموعه ی تفکر نقاد این اســت: »ما چیزی جز تفکر 
خود نیســتیم. احساسات ما)خشم، ترس، اندوه، محبت(، آرمان هایمان، تصمیم ها و اعمال مان همه 
محصول فرایندی است که نامش را فکر کردن گذاشته ایم. کیفیت زندگی ما مستقیماً تابع کیفیت 
تفکر ماست. اگر تفکر ما نامتفکرانه و ناآگاهانه باشد، اگر سازوکارش را نفهمیم، نمی توانیم تشخیص 
بدهیم کجایش معیوب است تا اصلاحش کنیم. تفکر نقاد اندیشیدن درباره ی خود تفکر را به ما می 
آموزد. یاد می گیریم این ماشــین ذهن چطور کار می کند و می آموزیم که چطور با در اختیار گرفتن 
تفکرمان، فرمان اعمال خود، فرمان احساسات خود، فرمان نفس خود را در دست گیریم و مسئولیت 
زندگیمان را بپذیریم. مجموعه ی تفکر نقاد، طرحی اســت برای بهبود کیفیت روابط، یادگیری، و 

زندگی. برای اخلاقی زیستن. برای آزادی«.

جانشین معاون دادستان خراسان رضوی مطرح کرد:

بی خطرسازی پسماندهای عفونی تمام 
مطب های مشهد

جانشــین معاون دادستان در امور اجتماعی و  پیشگیری از وقوع جرم و حفظ حقوق عامه دادسرای 
مرکز خراســان رضوی، گفت: پیش بینی ما این اســت که تا پایان سال جاری تمام مطب ها تحت 
پوشش سیستم بی خطرسازی پسماندهای عفونی قرار گیرند و متخلفین و مستنکفین نیز بر اساس 
قانون مدیریت پسماند و با اعلام  اداره کل محیط زیست تحت تعقیب قضایی قرار خواهند گرفت.
به گزارش »صبح امروز« فرزاد بهشتی توندری با اعلام این خبر، اظهار کرد: با حمایت و همکاری 
ســازمان نظام پزشکی مشهد و سایر دستگاه های مســئول طی 12 ماهه اخیر 1231 مطب، 131 
درمانگاه و 82 آزمایشگاه  تحت سیستم  بی خطرسازی پسماندهای عفونی  قرار گرفتند.عضو قضایی 
کمیســیون پیشــگیری از وقوع جرم در حوزه سلامت و درمان اســتان، ادامه داد: بر اساس قانون 
مدیریت پسماند، شهرداری فقط موظف به جمع آوری پسماندهای عادی است و مدیریت پسماندهای 
ویژه از جمله پسماندهای پزشکی برعهده تولید کننده است که با ورود دادستانی به این موضوع و با 
حمایت سازمان نظام پزشکی و پای کار آمدن همه دستگاه ها از جمله معاونت درمان دانشگاه علوم 
پزشــکی  و اداره کل محیط زیست استان این موضوع تقریبا در مشهد حل شد؛ پیش بینی ما این 
است که تا پایان سال جاری تمام مطب ها تحت پوشش سیستم بی خطرسازی پسماندهای عفونی 
قرار گیرند و متخلفین و مستنکفین نیز بر اساس قانون مدیریت پسماند و با اعلام  اداره کل محیط 

زیست تحت تعقیب قضایی قرار خواهند گرفت.
وی در خصــوص اقدامــات مداخله جویانه مراکز غیردرمانی در حوزه ســلامت نیز بیان کرد: یکی 
از مواردی که در کمیســیون پیشــگیری از وقوع جرم با همکاری همه  اعضا در حال انجام است، 
ســاماندهی و برخورد با اقدامات مداخله گرانه  در حوزه درمان است و به طور مشخص در خصوص 
آرایشگاه های زنانه ما با مشکلات متعدد روبه رو بودیم. مواردی داشتیم که منجر به پلمب شد و در 
نهایت با  نشست مشترکی که نظام پزشکی با اتحادیه مربوطه برگزار کرد اقدامات مجاز این مراکز 
احصا و به صورت رسمی از طریق اتحادیه ابلاغ شد تا مداخلات درمانی به حداقل برسد.به گزارش 
روابط عمومی سازمان نظام پزشکی مشهد،بهشتی توندری ادامه داد: کمیسیون پیشگیری از وقوع 
جرم در حوزه سلامت و درمان در موضوع ممنوعیت تبلیغ کالاهای آسیب  رسان به سلامت عمومی 
نیز وارد عمل شد و توانستیم با مشارکت سازمان نظام پزشکی در حوزه رصد و برخورد با این تبلیغات 
و تهیه فلوچارت اقدامات موثری به عمل آوریم و در حال حاضر بدون اعطاء مجوز از سوی سازمان 
نظام پزشــکی انجام تبلیغات در حوزه کالای ســلامت محور غیر قانونی است و دادستانی به جد با 

موارد تخلف برخورد خواهد کرد.

نتایج بزرگترین مطالعه کشور درباره کووید ۱۹؛
چه عواملی بیشترین اثر را بر مرگ  بیماران 

کرونایی دارد؟
نتایج مطالعه ای که با هدف ارزیابی فاکتورهای اپیدمیولوژیک و بالینی و همچنین فاکتورهای مرتبط 
با مرگ ومیر در مبتلایان به کووید-19 انجام گرفت، نشان داد که بالاترین میزان مرگ ومیر در بین 
بیماران بالای 65 ســال، بیماران بستری در بخش مراقبت های ویژه و در بین افراد با بیماری های 
زمینه ای مانند دیابت و بیماری های قلبی و عروقی رخ داده است.به گزارش »صبح امروز« اخیرا یک 
مطالعه بزرگ بر روی بیش از 16 هزار پرونده بیمار کووید19 در 19 بیمارستان تحت پوشش دانشگاه 
شهیدبهشتی تهران به روش کراس-سکشنال، بین فوریه و می 2020 با استفاده از اطلاعات سیستم 

هوشمند بیمارستانی انجام شد که حاوی مطالب قابل توجه اپیدمیولوژیکی بوده است.
این مطالعه که به لحاظ تعداد نمونه در سطح جهانی کم نظیر بوده  و بر روی بیماران بستری شده از 
بهمن 98 تا 23 اردیبهشت 1399 با تشخیص قطعی یا مشکوک به کووید-19 )آن هایی که علائم 
بالینی و یا سی تی اسکن مثبت ریه داشتند( انجام گرفت. اکثر این بیماران بین 24 تا 65 سال سن 
داشتند.بر اســاس نتایج این مطالعه، مرگ ومیر در بین افراد با بیماری های زمینه ای مانند دیابت و 
بیماری های قلبی و عروقی نســبت به بقیه گروه ها بیشتر بود. میزان کشندگی بیماری نیز در افراد 
بستری با تست مثبت نسبت به افراد مشکوک ولی با علائم بالینی بیماری کووید-19 بالاتر و در حد دو 
برابر بوده است.نتایج این مطالعه نشان داد عواملی مانند سن، جنس، داشتن سابقه بیماری و همچنین 
بســتری شدن در بخش های مراقبت ویژه می تواند بر روی بقای بیماران تاثیرگذار باشد. همچنین 
نتایج مطالعه مذکور نشان داد که از 16 هزار و 35 بیمار تایید شده و مشکوک بالینی کووید19 ارجاعی 
به مراکز درمانی تحت پوشش دانشگاه تعداد 16 هزار و 16 نفر )شامل 99.93 درصد تاییدشدگان و 
 99.83 درصد مشکوک ها( بستری شدند که 1612 نفر آن ها با میانگین مدت بستری پنج روز فوت 
شدند.همچنین بیشــترین تعداد مرگ به سنین بیش از 65 سال تعلق داشــت )63 درصد آنان از 
تاییدشدگان و 62 درصد از مشکوک ها بودند، در حالی که 70 درصد بستری شدگان بین 25 تا 64 
 ICU ســال بودند.( بر اساس ســایر نتایج این مطالعه، 50 درصد کل مرگ ها در بیماران بستری در
رخ داد، در حالی که 62 درصد تاییدشدگان و 52 درصد مشکوک ها نیز کارشان به ICU کشیده بود. 
همچنین میانگین کل مرگ ومیر 10.05 درصد کل بیماران بستری را تشکیل می داد )13.5 درصد 
تاییدشدگان و 6.4 درصد مشکوک ها(.بیشترین میزان مرگ ومیر به لحاظ سنی در بین افراد بالای 
65 ســال بوده )25.32 درصد(، ســپس افراد دارای بیماری زمینه ای )25.55 درصد( و بستری های 
ICU/CCU که )41.7 درصد( بوده اســت. همچنین بیشترین مرگ ومیر مربوط به بیمارانی بود که 

دیابت و بیماری های قلبی عروقی )38.46 درصد( و سرطان )35.79 درصد( داشتند.

اخبار کرونایی

کودک 2.5ساله باید در اتاق خود بخوابد
یک روانشناس گفت: کودکان از 2.5 سالگی 
به بعد باید مســتقل از پدر و مادر و در اتاق 

خود بخوابند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، 
نیما گنجی کاهش میزان وابســتگی کودک 
به پــدر و مادر را به عنــوان عامل اصلی و 
مهم برای رشــد یاد کرد و افزود: زمانی که 
کودک در کنار پدر و مادر خود می خوابد این 
تصور در ذهنش ایجاد می شــود که فردی 
بــه طور مداوم در حال مراقبت از او اســت 
و این رفتار وابســتگی، طبیعتــا در زندگی 
آینده کودک مشکلاتی را ایجاد می کند. این 
مراقبت دائم از ســوی والدین باعث خدشه 
دار شــدن عزت نفس، استقلال و اعتماد به 
نفس کودک می شود. همچنین کودک خود 
مراقبتی را نمی آمــوزد و در نهایت برخی از 

استعدادهایش سرکوب می شود.

وی با بیان اینکه »به نظر می رســد کودک 
از 2.5 ســالگی به بعد باید مستقل از پدر و 
مادر و در اتاق خــود بخوابد« افزود: در غیر 
این صورت متناســب با افزایش سن کودک 
والدین باید انتظار رفتارهایی نظیر گستاخی، 
لجبازی و... را از کودک داشــته باشند. باید 
توجه داشــت تنها خوابیدن کــودک جدا از 
والدین برای رشد استقلال کودک ضرورت 

دارد. 
این روانشــناس با اشــاره به اینکه دلایل 
عدم تمایــل کودک به خوابیــدن جداگانه، 
متناسب با سن او باید علت یابی شود، ادامه 
داد: معمــولا عمده ترین دلیل برای این نبود 
تمایل، مربوط به اضطراب جدایی اســت که 
تقریبا از هجده ماهگی و یا نوزده ماهگی در 
نوزاد شکل می گیرد و از آن زمان وجود دارد.
وی همچنین تماشای فیلم ها، انیمیشن ها و 

یا شنیدن قصه هایی خیالی درباره  موجودات 
خیالــی عجیــب و غریب، احســاس وجود 
موجودی عجیب در کمدهــا و... را یکی از 
دلایل ترس کودک از تنها خوابیدن دانست 
که ممکن است کودک در هنگام خواب آنها 
را در اتــاق خود تصور کنــد. درواقع والدین 
می توانند قبل از خواب به کودک خود تمامی 
قســمت هایی از اتاق که موجــب ترس او 
شده است را نشــان دهند تا او متوجه شود 

تصوراتش اشتباه است.
این عضو هیئت علمی جهاد دانشگاهی علوم 
پزشکی شهید بهشــتی به ارائه  راهکارهایی 
برای والدین پرداخــت و گفت: عادت دادن 
کــودک به خوابیدن جــدا از والدین باید به 
صورت تدریجی انجام شــود برای مثال در 
ابتــدا این زمان می تواند تنها یک شــب در 
هفته باشــد و به تدریج دو شب در هفته و...  

باشد تا به تدریج کودک را به تنها خوابیدن 
عادت دهند.وی به خوابیدن یکی از والدین 
در اتاق کودک و ســپس به مرور زمان تنها 
خوابیدن کودک در اتاق، اشاره کرد و افزود: 
همچنیــن والدیــن می توانند بــرای ایجاد 
احســاس امنیت در کودک تا هنگام خواب 
کودک در کنار او و در اتاقش باشــند و برای 
او قصه بخوانند، البته الزامی به بودن در اتاق 
کودک وجود ندارد بلکه والدین می توانند در 
جای دیگر خانه باشــند ولی کودک صدای 
آن ها را بشــنود و یا بتواند آنهــا را ببیند تا 
اینگونه احســاس امنیت در کــودک ایجاد 
شــود. گنجی در دسترس قرار ندادن وسایل 
و اســبابی کــه موجب اختــلال در خواب 
کودک می شــود را نکته ای مهم دانســت و 
معتقد اســت والدین می توانند در ابتدا برای 
خوابیدن تنهای کودک هدیه و یا تشــویقی 

در نظــر بگیرند و کودک را برای ادامه دادن 
این مسیر تشویق کنند، همچنین می توانند 
عروســک هایی که کودک آنها را دوســت 
دارد در کنار او قرار دهنــد.  والدین باید به 
کودک اجازه  دهند درباره  ترس هایش از تنها 
خوابیدن با آنها صحبت کند، بدون اینکه از 
طرف والدین مورد شــماتت و تمسخر قرار 
گیرد.گنجی معتقد است در صورت مقاومت 
کــردن کودک برای تنهــا خوابیدن والدین 
باید ســعی کنند بر روی موضع خود بمانند 
و تسلیم خواســته  کودک نشوند. باید توجه 
داشــت اگر با تمام ایــن راهکارها باز هم 
کــودک در برابر تنها خوابیدن مقاومت کرد؛ 
والدین حتما از یک روانشــناس و مشــاور 
کمک بگیرند چراکه ممکن است دلیل این 
مقاومــت، بروز رفتارهایی خــاص از جانب 

والدین باشد.

خطری که معلولان مراکز توانبخشی را تهدید می کند

رئیس اداره سلامت روان دانشجویان وزارت بهداشت اعلام کرد:

آسیب رساندن به خود؛ مقدمه ای برای اقدام به خودکشی

مدیرعامل انجمــن عالی مراکز توانبخشــی غیردولتی 
کشور گفت: هر روز تاخیر در افزایش میزان یارانه، باعث 
کاهش ســطح خدمات به معلولان در مراکز توانبخشی 

خواهد شد.
بــه گزارش »صبح امــروز« و به نقل از فارس، ســعید 
سعدآبادی، با بیان اینکه »براساس تبصره یک ماده هفت 
قانون جامع حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت، یارانه 
پرداختی ســازمان بهزیســتی به مراکز توانبخشی بابت 
نگهداری از هر فرد معلول باید هر سال با در نظر گرفتن 
نرخ تمام شــده خدمات و نرخ تورم سالانه تعیین شود« 
اظهار کرد: مســئولان سازمان بهزیســتی با همکاری 
نماینــدگان انجمن عالی مراکز غیردولتی توانبخشــی، 
وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی و ســازمان برنامه و 

بودجه باید نسبت به تعیین یارانه هر سال اقدام کنند.
وی با اشــاره به تاخیر ایجاد شــده در تعیین نرخ یارانه 
اختصــاص یافتــه به افــراد دارای معلولیــت حاضر در 
مراکز توانبخشــی، اظهارکرد: هر سال در تیر ماه و بعد 
از برگزاری جلســات مختلف، میزان یارانه در بهزیستی 
مشخص و برای ارســال به هیأت دولت به وزارت رفاه 
اعلام می شــد اما متاســفانه در حال حاضــر و با وجود 
گذشــت 6 ماه از ســال 99، پس از چند جلسه در رابطه 

با یارانه با ســازمان بهزیستی هنوز بر سر میزان افزایش 
تفاهمی ایجاد نشده است.

ســعدآبادی در خصوص پیشــنهادات ارائه شده از سوی 

انجمن عالی مراکز توانبخشــی غیــر دولتی در رابطه با 
میزان افزایش یارانه، تصریح کرد: پیشنهاد ما در انجمن 
عالی مراکز توانبخشی افزایش 40 درصدی میزان یارانه 

است. این پیشنهاد نیز با توجه به افزایش 41.2 درصدی 
نــرخ تورم و افزایــش 45 درصدی حقــوق کارگران و 
محاسبه قیمت تمام شــده مطرح شده است. مسؤولان 
سازمان بهزیستی خواســتار افزایش 20 درصدی یارانه 
مراکز هستند و علت آن نیز کمبود اعتبارات مطرح شده 
است.مدیرعامل انجمن عالی مراکز توانبخشی غیردولتی 
معلولین کشــور با تاکید بر افزایــش هزینه های مراکز، 
تصریــح کرد: در حال حاضر در تمام موضوعات از جمله 
اجاره بها، حق بیمه و دســت مزد کارکنان، مواد خوراکی 
و مواد غذایی و ... شاهد افزایش قیمت ها هستیم. هزینه 
دارو و درمــان مددجویــان در مراکز نیــز افزایش قابل 
توجهی داشته و در این شرایط نیاز است هرچه سریع تر 
سازمان بهزیستی در اقدامی عاجل، رقم افزایش یارانه را 

به تصویب هیأت وزیران برساند.
وی با اشــاره بــه تبعات عــدم افزایش یارانــه مراکز، 
خاطرنشــان کرد: هر روز تاخیر در افزایش میزان یارانه، 
ســبب کاهش ســطح خدمات به معلــولان در مراکز 
توانبخشــی خواهد شــد. کرونا در حال حاضر ویروس 
کرونــا، هزینه های مضاعفی به مراکز تحمیل کرده، چرا 
که مسئولان مراکز توانبخشی باید نسبت به تهیه اقلام 

بهداشتی برای مددجویان اقدام کنند.

رئیس اداره مشاوره و سلامت روان دانشجویان وزارت بهداشت 
خودجرحی یا آســیب عمدی به خود یکی از رفتارهای شــایع 
دانشجویان اعلام کرد و گفت: متاسفانه این معضل در مواردی 
توسط خانواده یا دوستان بی اهمیت تلقی می شود در حالی که 
این رفتار مقدمه ای برای حرکت به ســمت خودکشی به شمار 
می رود.به گــزارش »صبح امروز« و به نقــل از مفدا، فرهاد 
طارمیان ضمن بیان این مطلب به اهمیت روز جهانی پیشگیری 
از خودکشــی اشاره کرد و  گفت: در ساده ترین کلام باید گفت 
»خودکشــی مرگی آگاهانه اســت که فرد با قصد قبلی برای 
رها کردن خود از یــک درد که عمدتاً روانی و در برخی موارد 

جسمانی«، مبادرت به انجام آن می کند.
مرگ سالانه ۸۰۰ هزار نفر در اثر خودکشی

رئیس اداره مشاوره و سلامت روان دانشجویان وزارت بهداشت 
تصریح کرد: بر اساس گزارشــی که سازمان جهانی بهداشت 
به طور ســالیانه ارایه می دهد، در جهــان 800 هزار نفر بر اثر 
خودکشی جان خود را از دست می دهند که به عبارت دیگر در 
هر ثانیه 40 نفر اقدام به خودکشی های کامل و موفق می کنند، 
این در حالی اســت که بر اساس برآوردهای انجام شده، حدود 
20 برابر خودکشــی های کامل، اقدام به خودکشی وجود دارد 
که به هر علتی موفق و کامل نبوده اســت.به گفته وی، جالب 
است بدانیم بیشترین افراد مورد اعتماد برای درد دل کردن در 
بین کسانی که قصد خودکشی دارند، دوستانشان هستند و به 
همین دلیل است که نقش هم کلاسی ها، دوستان، همسالان 
و هم خوابگاهی ها که در دانشگاه ها به آن ها »گروه همتایاران 

ســلامت روان« می گوییم در پیشــگیری از خودکشی بسیار 
اهمیت دارد.

آسیب عمدی به خود یکی از رفتارهای پر خطر در دانشجویان
رئیس اداره مشاوره و سلامت روان دانشجویان وزارت بهداشت 
خودجرحی یا آســیب عمدی به خــود را یکی  از رفتارهای پر 
خطر در دانشــجویان دانســت و گفت: این رفتار اغلب مورد 
غفلت قرار می گیرد و متاســفانه در مواردی توســط خانواده یا 
دوستان بی اهمیت در نظر گرفته می شود در حالی که این رفتار 
مقدمه ای اســت برای حرکت به سمت خودکشی، خودجرحی، 
یعنی »آســیب رساندن تعمدی به قسمتی از بدن« که یکی از 
متداول ترین آن ها ایجاد برش و جراحت های سطحی یا عمقی 
بر روی بدن با اســتفاده از ابزار تیز و برنده است که بیشتر این 

جراحت بر روی مچ دست ها، روی ساعد و پاها است. یکی دیگر 
از رفتارهای خودجرحی متداول ایجاد سوختگی با وسایل داغ از 

جمله سیگار است.
 این مقام مسؤول تصریح کرد: این رفتار که به آن »خودجرحی 
بدون قصد خودکشــی اســت« نیز می گویند، پدیده شناخته 
شده ای است که با عوامل بسیار زیادی از جمله ناتوانی در تنظیم 
هیجانات و عواطف و ناتوانی در مقابله با استرس ها و فشارهای 
محیطی در ارتباط است؛ اما نکته مهم آن است اگر مداخله به 
موقع برای رفتارهای خودجرحی نداشــته باشیم، احتمال بروز 
خودکشی در ســال های بعد افزایش می یابد. به واقع برخی از 
محققان معتقدند رفتار خودجرحی و خودکشی دو سر یک طیف 
هســتند که در نهایت افرادی که دست به خودجرحی می زنند 

ممکن است به طرف خودکشی حرکت کنند. نکته این که رفتار 
خودجرحی به طور معمول در سنین  13 تا 15 سالگی و در دوره 
نوجوانی و دوران دانش آموزی آغاز می شود و ممکن است تداوم 

آن در سال های دانشجویی دیده شود.
علائم خودکشی 

وی با بیان این ســؤال که آیا خودکشی قابل پیشگیری است 
یا خیر؟ بیان کرد:  یکی از اقدامات بســیار موثر، محدود کردن 
سختگیرانه دسترسی به وسایل اقدام به خودکشی مثل قرص 
برنج اســت. به واقع محدود کردن دسترســی بــه ابزارهای 
خودکشی یکی از عوامل پیشگیری فیزیکی در خودکشی است. 
مثال دیگر ایجاد محدودیت شــدید جهت دسترســی افراد به 

مکان های مرتفع و دارای ارتفاع بلند است.
ابراز یاس و نامیدی و نبود انگیزه برای زندگی

رئیس اداره مشاوره و سلامت روان دانشجویان وزارت بهداشت 
به ویژگی های فرد که تمایل به خودکشــی دارد  اشاره کرد و 
گفــت: در ابتدا فرد در صحبت های خود به یاس، ناامیدی، دل 
بریدن از زندگی اشاره می کند و جملاتی مانند زندگی برای من 
معنایی ندارد و دلیلی برای تلاش و انگیزه در زندگی نمی بینم، 
در صحبت های او شنیده می شد. تداوم این احساسات تا جایی 
که گویی زندگی فرد دچار پوچی و بی معنایی شده نیز یک نشانه 
دیگر است. نشــانه دوم مشاهده علائم احساس گناه و تقصیر 
شدید در فرد اســت، حتی این احساس در موضوعات بی ربط 
به او نیز دیده می شــود که این حالت معمولًا در افراد مبتلا به 

افسردگی شدید بیشتر مشاهده می شود.
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اکران عمومی انیمیشن های ایرانی در 
سینماهای فرانسه

ســه پویانمایی کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان در قالــب یک فیلم بلند با عنوان 
»کلاغ و گنجشک شگفت انگیز« روی پرده سینماهای فرانسه رفت.

به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از ایرنا، مجموعه »کلاغ و گنجشک شگفت انگیز« 
برای دومین بار از سوی شرکت های توزیع کننده فیلم در فرانسه، با فرمت دیجیتال به نمایش 
گذاشته شد. این مجموعه شامل ســه فیلم کوتاه انیمیشن از تولیدات کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان با عنوان های »کلاغی که می خواســت قوی ترین باشــد« به کارگردانی 
محمدعلی سلیمانزاده تولید سال 1377، »روزی کلاغی« به کارگردانی عبدالله علیمراد تولید 

سال 1384 و »گنجشک و پنبه دانه« به کارگردانی مرتضی احدی تولید سال 1385 است.
مجموعه »کلاغ و گنجشک شگفت انگیز« نخستین بار در سال 2007 با فرمت 35 میلیمتری 
و در یک مجموعه 45 دقیقه ای از سوی شرکت توزیع کننده »وی پت« برای کودکان بالای 
سه سال و خانواده های شان اکران عمومی شد. به دلیل استقبال از این مجموعه و با حمایت 
نهادهــای ســینماییِ Benshi و AFCAE طبق برنامه ریزی های انجام شــده قرار بود از 6 
فرورین 1399 برابر با 25 مارس 2020 این پویانمایی ها اکران مجدد شود که به دلیل شیوع 

گسترده ویروس کرونا و بسته شدن سینماهای کشور فرانسه این برنامه به تعویق افتاد.
تاکنون این ســه فیلمِ کوتاه هر کدام به صورت جداگانه در جشــنواره های ملی و بین المللی 

جوایزی را به خود اختصاص داده اند.
فیلم »کلاغی که می خواســت قویترین باشد« برنده جایزه فیل نقره ای از جشنواره حیدرآباد 
هنــد، »روزی کلاغی« برنده جایزه فیل نقره ای از جشــنواره بین المللی فیلم کودکان هند و 
جایزه ویژه هیات داوران فیلمِ کودک جشــنواره سین پارانانینو مکزیک و فیلم »گنجشک و 

پنبه دانه« برنده جایزه ویژه از جشنواره ویسامبور فرانسه شده است.
از ســال 2001 تاکنون 48 انیمیشــن کوتاه کانون پرورش فکری به صورت مجموعه های 
گوناگون در کشور فرانســه اکران شده  که برخی از آنها حتی به زبان فرانسه هم دوبله شده  

است.
اکران عمومی دوباره  مجموعه »کلاغ و گنجشــک شــگفت انگیز« با فرمت دیجیتال از 19 

شهریور سال 1399 برابر با 9 سپتامبر 2020 در سینماهای کشور فرانسه آغاز شده است.

انتشار فراخوان دو بخش از سی ونهمین 
جشنواره بین المللی تئاتر فجر

»مســابقه  بخش هــای  فراخــوان 
و  »مســابقه  و  نمایشنامه نویســی« 
تئاتر«  نمایشــگاه عکس و پوســتر 
تئاتر  سی ونهمین جشنواره بین المللی 

فجر منتشر شد.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به 
نقل از دبیرخانه سی ونهمین جشنواره 
بین المللی تئاتر فجر، ســتاد برگزاری 

جلســات متعددی را به منظور تدوین فراخوان این دوره از جشنواره با توجه به شرایط کنونی 
ایران و جهان به جهت شــیوع ویروس کرونا و تبعات گوناگون آن برگزار کرده است. در این 
میان صیانت از سلامت هنرمندان گرامی، مخاطبان ارجمند و همکاران محترم مجموعه های 

اجرایی در اولویت برنامه ریزی های این دبیرخانه بوده است.
با توجه به موارد فوق و به جهت پیشبرد برنامه های اجرایی و آگاهی هنرمندان عزیز متقاضی 
شــرکت در بخش های مختلف این رویداد، ستاد برگزاری جشنواره تصمیم به انتشار فراخوان 
این جشــنواره در چند بخش مجزا گرفته است. این امر با توجه به ابهامات پیش رو در مورد 
شرایط گســترش کرونا و تصمیم های مراجع ذی صلاح در خصوص برگزاری جشنواره های 

هنری انجام می شود.
در ایــن مرحله فراخوان 2 بخش از جشــنواره کــه امکان برگزاری آن در شــرایط فعلی و 
با رعایت شــیوه نامه های بهداشتی اعلامی مقدور اســت اعلام می شود. از این رو، فراخوان 
بخش های »مســابقه نمایشنامه نویسی« و »مسابقه و نمایشگاه عکس و پوستر تئاتر« برای 
آگاهی گروه های محترم نمایشــی، هنرمندان و علاقه مندان در قالب فایل pdf پیوست خبر 

شده است.
 لازم به ذکر است فراخوان دیگر بخش ها نیز پس از بررسی نهایی اعلام می شود. 

بهاره کیان افشار در فهرست ۱0 زن زیبای 
مسلمان جهان قرار گرفت

  FillGap وبسایت ســرگرمی
به تازگی فهرستی از زیباترین 
زنان مســلمان جهان منتشر 
کرده که نام بهاره کیان  افشار 
، بازیگــر مشــهور ایرانی در 
آن به چشم می خورد. کیان 
افشار رتبه هفتم این فهرست 
10 نفــره را از آن خود کرده 

است.
کیان  وصف  در  وبسایت  این 
افشار نوشــت: »بهاره لبخند 
گیرایی دارد که تماشــاگران 
را مســحور خود می ســازد. 
به عینی  زیادی  او شــباهت 
جعفــری، بازیگر پاکســتانی 
دارد و بیشــتر اوقات آنها را 

باهم اشتباه می گیرند«
دیگر چهره های آشنای این فهرست بلا و جیجی حدید، خواهران سوپر مدل مشهور هستند 

که پدری فلسطینی و مادری هلندی، آمریکایی دارند.
در این فهرست نام سه تن از بازیگران زن مشهور ترکیه هم به چشم می خورد: مریم اوزرلی، 

فحریه اوجن، و هانده ارچل که رتبه نخست این فهرست را از آن خود کرده است.
فهرســت کامل زیباترین زنان مسلمان وبســایت FillGap به این ترتیب است: هانده ارچل، 
بازیگر ترکیه ای. روان بن حســین، مدل، بیوتی بلاگر و کارآفرین اهل کویت. فحریه اوجن، 
بازیگر ترکیه ای. مریم اوزرلی، بازیگر ترکیه ای. جیجی حدید، سوپر مدل فلسطینی آمریکایی. 
بلا حدید، سوپر مدل فلسطینی آمریکایی. بهاره کیان افشار. زرینه خان، مدل و بازیگر هندی. 
شــاهزاده خانم شــیخه مهره، دختر حاکم دبی، شیخ محمد بن راشــد آل مکتوم. ماه جبین 

چودهری، بازیگر بنگلادشی. 

خبر

روح الله زمانی بازیگر فیلم »خورشید« ساخته 
مجید مجیدی موفق به کسب جایزه »مارچلو 
نوظهور  بازیگر  بهترین  ویژه  ماســترویانی« 

جشنواره ونیز شد.
به گزارش »صبح امروز« »کیت بلانشــت« 
رئیس هیات داوران بخش رقابتی جشــنواره 
ونیز، اولین جایزه این بخش را به ســینمای 
ایران اختصــاص داد و روح الله زمانی که به 
دلیل ابتلا به کرونا نتوانسته بود در جشنواره 
حاضر شود توانســت جایزه ارزشمند بهترین 
بازیگر نوظهور این رویداد سینمایی را کسب 

کند.
روح الله زمانی در پیام ویدئویی که برای جشــنواره ونیز ارســال کرده بود، گفــت: از »آلبرتو بارابر« مدیر 
جشنواره ونیز و »کیت بلانشت« رئیس هیات داروان و همچنین آقای مجیدی تشکر ویژه می کنم که مسیر 
زندگــی من را به طور کلی تغییر داد. من از دل بچه هــای کار بیرون آمدم و امیدوارم روزی در هیچ جای 

جهان هیچ کودک کاری وجود نداشته باشد و تمام امکانات پیش روی آنها باشد.
مجید مجیدی که برای دریافت جایزه به روی صحنه رفت نیز در صحبت های کوتاهی از مدیران جشنواره 
ونیز تشــکر کرد که در چنین شرایط سخت کرونایی جشــنواره را برگزار کردند و جان دوباره ای به سینما 
دادند.شــمیلا شیرزاد دیگر بازیگر نوجوان فیلم »خورشــید« که به همراه مجیدی مجیدی به نمایندگی از 
روح الله زمانی برای دریافت جایزه به روی صحنه اختتامیه جشنواره ونیز رفت هم گفت: من و امثال روح الله 
تمام زندگی امان را در خیابان دست فروشی کرده ایم. من تا یک سال پیش در مترو و خیابان دست فروشی 
می کردم. از آقای مجیدی و سینما تشکر می کنم که رویاهایمان را به ما بازگرداند. همچنین در این جشنواره 

جایزه »فانوس طلایی« نیز به مجید مجیدی رسید.

بازی درخشــان  از  »واکین فینیکس« پس 
در فیلم »جوکر« و کســب جایزه اســکار با 
پیشنهاد 50 میلیون دلاری برای بازی در دو 

قسمت بعدی این فیلم رو به رو است.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از میرر، گرچه »واکیــن فینیکس« در ابتدا 
قــرار بود در یک تک فیلــم »جوکر« بازی 
کنــد، اما تصمیم خود را تغییر داده و در حال 
مذاکره برای بازی در دو قســمت بعدی این 
فیلم موفق است و گفته می شود دستمزد 50 
میلیون دلاری برای بازی این دو فیلم به او 

پیشنهاد شده است.
بنابر اعلام منابع خبری، فیلمنامه دنباله های »جوکر« در حال نوشــتن اســت و قرار اســت دو فیلم بعدی 
»جوکر« در چهار ســال آینده ساخته شــود و »واکین فینیکس« در نقش اصلی، »تاد فیلیپس« به عنوان 
کارگردان و »بردلی کوپر« هم تهیه کننده این دو فیلم باشد. در صورتی که »فونیکس« دستمزد 50 میلیون 
دلاری را برای بازی در این دو فیلم قبول کند، بیشــترین دســتمزد خــود را در طول دوران بازیگری اش 

دریافت خواهد کرد.
»جوکر« ســال پیش در جشنواره فیلم ونیز رونمایی شد و توانست جایزه شیر طلایی بهترین فیلم را از آن 
خود کند. این فیلم در ادامه نیز جوایز زیادی از جمله اسکار بهترین فیلمنامه اقتباسی و بهترین بازیگر مرد 

)فینیکس( شد.
»واکین فینیکس« برای بازی در این فیلم علاوه بر جایزه اسکار، جایزه گلدن گلوب، بفتا، انجمن بازیگران 

آمریکا و چندین جایزه دیگر را نیز دریافت کرد.
»جوکر« با بودجه 50 تا 70 میلیون دلاری، بیش از یک میلیارد دلار در گیشه جهانی فروش داشت. 
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گفتگوی اختصاصی صبح امروز با مهدیه عرب؛

انتشار
 راز 
یک ترانه سرا

حرفـه ای  ترانه سـرایی 
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از 
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کمتـر  کـه  اسـت 
می تـوان بـه آن بـه 
نـگاه  شـغل  چشـم 
وجـه  چراکـه  کـرد. 
وجهـه  بـر  آن  هنـری 
اسـت.  قالب  بیزینسـی 
نبوده انـد  کـم  امـا 
بـدون  کـه  افـرادی 
هیـج آموزشـی پـا بـه 
ایـن عرصه گذاشـته و 
آثـار نه چنـدان در شـان جامعـه را تولید 
خـود  بـر  شـاعر  و  ترانه سـرا  نـام  و 
گذاشـته اند. امـا بی شـک زمـان غربالگر 
کـه  نمی دهـد  اجـازه  و  اسـت  خوبـی 
پایـدار بماننـد و دنیای گسـترده در عین 
حـال سـادگی، پیچیدگی خـود را دارد. با 
ایـن توضیحـات می دانیـم کـه در ایران 
در  امـا  داریـم.  بسـیاری  ترانه سـراهای 
ایـن بیـن، نـام عـده ای ماندگارتر اسـت 
پسـند  مخاطـب  تنهـا  نـه  چراکـه 
گسـترده  دنیـای  بـا  کـه  می نویسـند، 
عـروض و قافیه آشـنایی کامل داشـته و 
نیـاز روانـی جامعـه را بـه خوبـی درک 
می کننـد و بـا علـم کامل به ایـن هنر پا 

در این عرصه گذاشته اند.
مهدیه عرب از آن دســت ترانه سرایانی 
اســت که حدود بیست ســال است که 
در ایــن وادی گام بر مــی دارد. او متولد 
خردادماه سال1356 اســت و تاکنون با 
خوانندگان مطرحی چون ســالار عقیلی، 
یغمایی،  مهــدی  جهانبخــش،  بابــک 
علیزاده، عماد  شهرام شــکوهی، محمد 
طالب زاده، علی اصحابــی و... همکاری 
داشته اســت. کتاب »یه حالی دارم این 
روزا« گزیده بهترین ترانه های اوست که 
به رشته تحریر درآمده است.او کار ترانه 
و روزنامه نــگاری را در نوجوانی به طور 
همزمان شروع کرد. همان سال هایی که 
در تحریریه محک قلم می زد و با مهدی 
خاکپور آشنا شد و این آشنایی شروع کار 
ترانه سرایی او شد. عرب در کنار برگزاری 
ترانه و نویسندگی،  کارگاه های شــعر و 
کتاب »آموزش داستان نویس کودکان« 
را نیز تالیف و در مــدارس تدریس کرد 

و این روزها با معلمیــن مناطق محروم 
در تماس اســت تا این کتاب که حاصل 
تجربه های او در این زمینه است را جهت 
آموزش به کــودکان، به معلمین آموزش 
دهــد و در کنار آن نیــز در حال تبدیل 

کتاب های خود به کتاب صوتی است.
او اخیرا آلبــوم دکلمه_آواز خود را به نام 
»راز« منتشر کرده است که به این بهانه 

دقایقی را با او به گفتگو پرداختیم.
و  بگوئید  راز  آلبوم  از  اولین سوال  عنوان  به 
با  آلبوم  یک  انتشار  به  تصمیم  شد  چه  اینکه 

ترک های متفاوت کردید؟
حدود دو سال و نیم پیش یک روز که برای 
یکی از کارهایم به اســتودیو رفته بودم، 
پیمان ملکی از دوســتان آهنگســاز که 
زحمت موســیقی آلبوم راز را هم کشیده 
است، به من پیشــنهاد داد که ترانه هایم 
که تاکنون توسط خوانندگان منتشر شده 
اســت را به صورت لایو در اینســتاگرام 
دکلمه کنم. من اینــکار را انجام دادم و 
اســتقبال خوبی هم شــد و همان موقع 
تصمیم به انتشــار آلبوم دکلمه گرفتیم. 
در ابتــدا قرار بود تعــدادی از ترانه هایی 
که قبــلا اجرا شــده بــود را انتخاب و 
دکلمه کنم، اما هرچقدر به جلو می رفتیم 
ایده های کار بیشــتر می شد. در این بین 
گروه موســیقی و تنظیم به مرور تکمیل 
شــد و مهدی مریخ نیز به ما پیوســت و 
ترک ها آهنگســازی شــد. از آنجایی که 
مــن ترانه هایی را دکلمــه می کردم که 
قبلا توســط خوانندگان، خوانده شده بود 
به این نتیجه رســیدیم که از خواننده ها 
دعوت کنیم که در این کارها هم در کنار 
مــن چند بیت را که قبــلا در آلبوم خود 
منتشر کرده اند، بخوانند و بعضی ها قبول 
کردند. اینگونــه بود که آلبوم، به صورت 
آلبــوم دکلمه آواز منتشــر شــد .در این 
بین پروســه تولید آلبوم حدود یک سال 
و همچنین گرفتن مجوز نیز یک ســال 
زمان برد. البتــه در دکلمه ها و ترانه ها و 
صدای خواننده هیچ ایرادی گرفته نشــد. 
اما برای عکس ها مشکلاتی بود که پس 
از چندبار تعویض، نهایتا تائید شد که این 
پروسه زمانبر باعث شد بخشی از کارها را 

مجددا میکس و مستر کنیم.

انتقاداتی هم به این آلبوم داشتید؟
من سعی کردم قطعات آلبوم متنوع باشد. 
در همــه ژانرها ترانه از عاشــقانه مثبت 
تا انتقــادی و اجتماعــی دارد و در مورد 
موســیقی هم همینطور است. این آلبوم 
تیــزری دارد که بحث برانگیز اســت. از 
آن جهــت که تا به حــال تمام دکلمه ها 
از طــرف خانم ها در فضــای غمگین و 
احساســی بوده و این بــار یک خانم، در 
ژانر ترســناک و شاد دکلمه کرده و روی 
ریتم صحبت می کنــد، برای مردم کمی 
جای تعجب داشــت. تا جایی که بعضی 
هنرمنــدان خارج از کشــور، بدون اینکه 
آلبوم را شــنیده باشــند، نقــد کردند .از 
دوســتان می خواهم به یک سال زحمت 
احترام بگذارنــد و از خانمی که با وجود 
ســختی ها کار را به ثمر رسانده و کاری 
جدید و قانونی انجام داده، حمایت کنند. 
حداقل کاری که منتقدین می توانند انجام 
دهند این است که آلبوم را بشنوند و بعد 
نظر بدهنــد. چراکه همانطور که با دیدن 
یک برش از یک فیلم، نمی توان در مورد 
آن نظــر داد، تیزر هــم نمی تواند گویای 

محتوای آلبوم باشد.
در مورد دو قطعه از این آلبوم که خاص تر بود، 

بازخوردها چگونه بود؟
دو تــرک از کارهای من متفاوت اســت 
که یکــی از آنها ترانه و آهنگ بســیار 
ترســناکی دارد و توهمــات ذهنی یک 
آدم را به تصویر می کشــد که با خودش 
حرف می زند و نه می داند که در این دنیا 
وجود دارد و نه می دانــد که وجود ندارد 
و مرز بین حقیقت و مجاز را تشــخیص 
نمی دهد. برای همیــن با توجه به اینکه 
تا کنون 80 درصد بازخورد مثبت داشتم، 
اما این دو ترک کمــی ری اکت متفاوت 
داشــت. هرچند هنوز خیلی زود است که 
بخواهم در مورد نظر مخاطب و بازخورد 
آلبوم صحبت کنم، چرا که هر آلبوم یا هر 
ترکی که منتشــر می شود، چند ماه طول 
می کشد تا متوجه شویم نظر مخاطب چه 
بوده است. اما در کل من احساس می کنم 
که برای مردم جالب بوده که برای اولین 
بار موزیکی یا ریتم شاد است و یک خانم 
روی آن آواز نمی خوانــد. اما روی ریتم 

صحبت می کند و ترانه شــاد را به تصویر 
بکشد.

ترانه  از  شما  تعریف  کلی تر،  سوال  یک  در 
چیست؟

مــن صد در صد معتقدم که ترانه کلامی 
موزون است که باید ســهل ممتنع باشد 
و در 80 درصــد اوقــات، زبان محاوره و 
البته شــاعرانگی و  گفتگوی روزانــه و 

تصویرسازی داشته باشد.
نظر شما در مورد ترانه های سخیف امروزی که 
گاها مخاطبین بسیاری در رده نوجوان و جوان 

دارد، چیست؟
بچه گانه و مبتدی و پر از غلط نوشــتن، 
ترانه به روز و جذاب نوشــتن نیست. اگر 
ترانه سرا بتواند با حفظ قواعد و پایداری به 
عروض، قالب و قافیه، ترانه سهل ممتنع 
.دوستان  باشد  موفق  می تواند  بنویســد، 
اول باید الفبــا و قواعد کار را یاد بگیرند، 
بعد ساختارشــکنی کنند. نه اینکه بدون 
دانستن قواعد دست به سرایش ترانه های 
ابتدایی و مبتذل و دم دستی بزنند و اسم 
آن را ترانــه بگذارند و مارکت موســیقی 
ایران و گوش شنونده ها و بچه های ما را 
خراب کنند که نتوانند کار درست و غلط 
را تشــخیص دهند. بعضی قطعات واقعا 

گوش مخاطب را خراشیدن است .
به نظر شما در گستره دنیای موسیقی و ترانه 

کشور، نظارت صحیحی صورت می گیرد؟
من احترام زیادی به کسانی که در وزارت 
ارشاد، ترانه را تصحیح می کنند، می گذارم. 
چراکه عالم به این علم و ادیب هستند و 
می دانند چه می کننــد. ولی ای کاش به 
جــای اینکه انقدر به این ســمت برویم 
که کدام ترانه سیاســی یا اروتیک است 
یا کدام ترانه کلمــه آغوش دارد، به این 
فکر می کردیم که کدام ترانه سطح ادبی 
پایین دارد و بیشــتر بر روی این معیارها 
بحث می شــد .البته کــه بخاطر معروف 
بودن خیلی از خواننده ها نظارت کافی بر 
ترانه آن ها نمی شــود و این برمی گردد به 
شهرت آن ها که از رفتارشان چشم پوشی 
می شود. اینگونه می شود که هر ترانه ای 
با ایرادات ســاختاری اساســی از لحاظ 
محتوا و ارکان ادبی به مارکت موســیقی 

راه پیدا می کند.

از درآمدتان در مارکت موسیقی بپرسم؟
من بــه عنوان یــک فــرد در اجتماع در 
جایگاه هــای مختلفی قرار دارم که پیش تر 
از آن، همســر، مادر و... هستم. به همین 
اما در  دلیل مشــغولیت های ویژه ای دارم 
کنار آن، برای حرفــه خود نیز زمان کافی 
قائل هســتم. درآمد من خوب است، یعنی 
بد نیســت! اما این درآمد از مجموعه ای از 
و کلاس های  می شــود  حاصل  فعالیت ها 
حضوری و خصوصی ترانه ســرایی، کارگاه  
مدیریت  داستان نویســی،  و  ترانه  مجازی 
هنری آلبوم برای خواننده ها و... را شــامل 
می شــود که در کنار ترانه ســرایی انجام 
می دهــم. طبیعتا با این حجــم فعالیت در 
رسته های مختلف، درآمد نسبتا خوبی دارم. 
اما اگــر بخواهم در ارتباط با درآمد حاصل 
از ترانه سرایی بگویم، باید بگویم درآمد این 
کار به تنهایی اصلا کافی نیست.در شرایط 
کنونی با وجود کرونا و لغو شدن کنسرت ها 
و همچنیــن وضعیــت اقتصادی ســخت 
مردم، مــن به عنوان ترانه ســرا در مبالغ 
دریافتی جهت واگذاری ترانه به خواننده ها 
بســیار منعطف عمل می کنــم و این نوع 
نگــرش، در مــورد تدریس هــای من نیز 
وجود دارد. چراکه هنرجویان ترانه ســرایی، 
گاها وضعیت مالــی چندان خوبی ندارند و 
حتی از شــهرهای کوچک و روســتاها در 
کلاس ها شــرکت می کنند. آن ها به دنبال 
آموزش، برای استفاده در مارکت موسیقی 
و واگذاری ترانه و طبیعتا کســب درآمد از 
راه هنری بدون هزینه هستند. بنابراین من 
بایــد مراعات حال آنها را بکنم تا بتوانند با 
مبالغ پائین ادامه دهند و به موفقیت برسند. 
در حال حاضر نیز 67 نفر از هنرجویان من، 
در این مارکت به صورت حرفه ای فعالیت 

دارند و ترانه واگذار می کنند.
و حرف آخر؟

برای خانم هــا از هر نظر محدودیت های 
زیادی در عرصه هــای کاری وجود دارد. 
از مردم می خواهــم نه تنها از من، که از 
همــه زنانی که با ایــن محدودیت ها به 
دنبال خلق یک اثر هستند، حمایت کنند. 
در این بین خواهشمندم از کنار آلبوم راز 
نیــز بی تفاوت نگذرند و نظرات خود را به 

من برسانند.
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بارش های رگباری خراسان رضوی را 
فرامی گیرد

اداره  پیش بینی  مرکز  کارشــناس 
رضوی  خراسان  هواشناســی  کل 
گفت: بارش های رگباری و پراکنده 
روزهای سه شنبه و چهارشنبه هفته 
جاری این استان بویژه نیمه شمالی 

و کوهستانی آن را فرامی گیرد.
آیدا فاروقی روز گذشــته با اعلام 
این خبــر افزود: ایــن بارش ها از 
عصر سه شــنبه هفته جاری همراه 
بــا افزایش ابر و شــدت وزش باد 

خواهد بود.
وی ادامه داد: در روزهای آتی شاهد افزایش سرعت وزش باد در خراسان رضوی خواهیم بود 

که در مناطق بادخیز استان همراه با گرد و خاک پیش بینی شده است.

مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری مشهد اعلام کرد:

۱87 هزار تماس اشتباهی به آتش نشانی
مدیرعامل ســازمان آتش نشانی و 
مشهد  شــهرداری  ایمنی  خدمات 
تماس های عملیاتی  میزان  گفت: 
در 12 ماه گذشته تاکنون 25 هزار 
و 57، تعــداد تماس مزاحمی 393 
هزار و 284 مورد، تماس اشتباهی 
187 هــزار و چهار مــورد، تعداد 
تماس مشــاوره 47 هــزار و 419 
مورد و ســایر تماس ها 93 هزار و 

212 مورد بوده است.
به گزارش صبح امروز، امیر عزیزی 

در خصوص اقدامات سازمان آتش نشانی از ابتدای شهریور ماه سال 98 تاکنون، اظهار کرد: 
در مشــهد و حومه 51 ایستگاه آتش نشانی فعالیت می کنند که 50 ایستگاه فعال آن داخل 

محدوده شهری و یک مورد آن در پارک ملت مستقر شده است.
وی با بیان اینکه 286 دستگاه ناوگان وظیفه خدمات رسانی را انجام می دهند، افزود: علاوه 
بر آن بالغ بر 16 هزار و 600 قلم تجهیز عملیاتی و تخصصی در ایســتگاه های آتش نشانی 

وجود دارد.
مدیرعامل ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی شهرداری مشــهد با بیان اینکه در طول 
ایــن بازه زمانــی 745 هزار و 976 مورد تمــاس در مرکز فرماندهــی 125 صورت گرفته، 
 بیــان کرد: این رقم نســبت به مدت مشــابه ســال قبل بــا کاهش 10 درصــدی همراه

 بوده است.
عزیزی خاطرنشــان کرد: مرکز فرماندهی 125 به طور متوســط روزانه پاســخگوی حداقل 
دو هــزار و 44 تماس اســت. میزان تماس های عملیاتی در طــول این بازه زمانی 25 هزار 
و 57، تعــداد تماس مزاحمی 393 هــزار و 284 مورد، تماس اشــتباهی 187 هزار و چهار 
 مورد، تعداد تماس مشــاوره 47 هزار و 419 مورد و ســایر تماس هــا 93 هزار و 212 مورد

 بوده است.
وی اضافه کرد: طی این مدت هفت هزار و 902 مورد اطفا عملیات آتش سوزی، پنج هزار و 
937 مورد عملیات امداد و نجات و پنج هزار و 851 مورد خدمات ایمنی صورت گرفته است.

مدیرعامل ســازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری مشهد تصریح کرد: همچنین در 
این بازه زمانی مذکور بالغ بر 46 درصد ماموریت های آتش نشانی در تصرف های مسکونی 

بوده، علاوه بر آن 43 درصد عملیات های امداد و نجات مرتبط با آسانسور بوده است.
عزیزی با اشاره به اینکه به طور معمول در هر حادثه حضور حداقل چهار نیروی آتش نشان و 
یک خودرو عملیاتی صورت گرفته است، گفت: همچنین انجام بالغ بر هشت درصد ماموریت 

های آتش نشانی خارج از محدوده خدمات شهری بوده است.
وی با بیان اینکه تعداد شــهروندان مصدوم شــده در این مدت یک هزار و 602 مورد بوده، 
اظهار کرد: همچنین تعداد فوتی ها 119 نفر و تعداد شــهروندان نجات یافته نیز هشت هزار 

و 766 مورد بوده است.

  مدیرکل بهبود محیط زیست شهری شهرداری مشهد خبرداد؛

کاشت و نگهداری بیش از ۱۲ هزار اصله 
درخت روتبال در مشهد

زیســت  محیط  بهبود  مدیرکل 
شهری شــهرداری مشهد گفت: 
طی سه سال گذشته بیش از 12 
هزار و 500 اصله درخت به شیوه 
روتبال یا جابجایی درختان بدون 
آسیب دیدن ریشه و تنه در سطح 

شهر مشهد کاشته شده است.
علی اکبــر انتظام بــا بیان این 
روتبال،  کــرد:  اظهــار  مطلب، 
جابجایی درختان بزرگ با روشی 
کامــلا دقیق و علمی اســت به 
طوری کــه در آن درخت، بدون 

آســیب دیدن ریشــه و تنه و به همراه ریشــه و خاک اطراف آن از محل پرورش به مکان 
کاشت منتقل می  شود.

وی افزود: اســتفاده از این روش مزایای مختلفی دارد که می  توان به افزایش سطح و سرانه 
فضای سبز، کاهش قطع درختان ناشی از احداث پروژه های شهری، افزایش زیبایی و توازن 
در منظر شــهری، منظرسازی سریع و موفقیت بیشتر نهال های کاشته شده به روش روتبال 

نسبت به سایر روش های کاشت اشاره کرد.
مدیر کل بهبود محیط زیســت شهری شهرداری مشهد با اشاره به این که این روش بیشتر 
مناسب درختان جوان و با قطر تنه کمتر از 10 سانتی متر است، بیان کرد: بهترین زمان برای 

انتقال و روتبال درختان در فصل زمستان و خواب درختان است.
انتظام خاطرنشان کرد: گونه های نارون، چنار، توت پیوندی، اقاقیا و... سهم بیشتری را در جا 

به جایی به شیوه روتبال در سطح شهر مشهد دارند.
وی اضافه کرد: در سال گذشته بیش از سه هزار اصله درخت به شیوه روتبال در سطح شهر 
مشــهد کاشته شد که از این تعداد دو هزار اصله درخت در حاشیه خیابان های اصلی، خیابان  
های فرعی و آیلند میانی بولوارها و هزار اصله درخت در مقابل منازل شهروندان و محل های 
معرفی شــده از سوی شهرداری مناطق کاشته شد و امسال نیز پیش  بینی می  شود در فصل 

زمستان بیش از سه هزار اصله درخت به این شیوه در محل های جدید کاشته شود.
مدیر کل بهبود محیط زیست شهری شــهرداری مشهد تصریح کرد: شهروندانی که تمایل 
به کاشــت گونه  های غیر مثمر در مقابل منازل یا محل کارشان را دارند، می  توانند از طریق 
سایت سازمان پارک ها وفضای سبز به نشانی parks.mashhad.ir، و یا شماره تلفن 137، 
نســبت به ثبت درخواست کاشت خود در تمام طول سال اقدام کنند تا همکاران ما در سطح 
مناطق به صورت کاملا رایگان نسبت به کاشت درختان غیر مثمر در محل های درخواستی 

شهروندان اقدام کنند.

خبر

معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شــهرداری مشهد با توجه به عرض کم معبر و 
مشکلات ترافیکی زیاد ازجمله تصادفات منجر به فوت که به دلیل تردد تریلی های 
حمل بار از این منطقه شــاهد آن بودیم، اجرای پروژه پل ســواره و جاده دسترسی 
محور 45 متری ســردخانه در دستور کار قرار گرفت و طی یک سال به بهره برداری 

خواهد رسید.
خلیــل الله کاظمی بابیان اینکه پــروژه در پایانه بار، حدفاصل جــاده قدیم و جدید 
نیشابور از میدان کارآفرین تا اتصال به کنارگذر بزرگراه مشهد - باغچه در حال اجرا 
اســت، بیان کرد: جاده دسترسی به ســردخانه بااعتباری بالغ بر 35 میلیارد تومان از 

سوی سازمان عمران و با همکاری شهرداری منطقه هفت اجرا خواهد شد.
کاظمی بیان کرد: این پروژه شامل بهسازی مسیل و بازگشایی کال طرق با عرض حدود 40 متر، اجرای راه از میدان پایانه بار 
تا اتصال به کنارگذر اتوبان مشهد - نیشابور به عرض حدود 35 متر، ایجاد جداول انتقال آب سطحی، آیلند میانی و روسازی 

مسیرهای رفت وبرگشت و اجرای چهار دهانه پل با طول 80 متر است.

مدیرعامل ســازمان اتوبوس رانی شهرداری مشهد با تأکید بر استفاده دانش آموزان 
هنگام اســتفاده از اتوبوس گفت: هم زمان با بازگشــایی مدارس و برای پیشگیری 
از شــیوع ویروس کرونــا، فعالیت ناوگان اتوبوس رانی با تمــام ظرفیت و با رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی در حال انجام است.
به گزارش صبح امروز، ســعید حســینقلی زاده مقدم بابیان این خبر اظهار کرد: در 
همین راســتا، تمامی اتوبوس رانان و مسافران به ویژه دانش آموزان ملزم به استفاده 
از ماســک هستند که در این ناظران ســازمان در 28 پایانه بر این موضوع نظارت 

می کنند.
وی افزود: همچنین برای اطلاع رســانی به شهروندان ازجمله دانش آموزان در سه 

هزار و 35 ایستگاه اتوبوس توسط اتوبوس رانان و مینی بوس رانان برای استفاده از ماسک تذکر داده می شود.
مدیرعامل ســازمان اتوبوس رانی شهرداری مشــهد بیان کرد: در کنار اقدامات انجام شده، سازمان اتوبوس رانی به همکاری و 
نظارت شهروندان و والدین در خصوص استفاده دانش آموزان از ماسک برای جلوگیری از ابتلا به ویروس کرونا نیازمند است.

آغاز عملیات پروژه پل سواره رو و جاده دسترسی محور 45 متری سردخانه لزوم استفاده دانش آموزان از ماسک در ناوگان اتوبوس رانی

در سومین نشست مردمی شهردار مشهد با ساکنان شهرک های شهید رجایی و باهنر مطرح شد

مشارکت مردم در حاشیه 
 شهردار مشهد با اشاره به 
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مدیریت  سیاست های 
شهری و شورای شهر 
ســاماندهی  بــرای 
کم  و  پیرامونی  مناطق 
ازجملــه  برخــوردار 
شهرک های شهید رجایی 
و باهنــر گفــت: بــرای 
همراه  هدف  این  پیشبرد 
گرفتــن  نظــر  در  بــا 
نیازمنــد  اعتبــارات، 
مشــارکت و همکاری مردم به ویژه ساکنان 

این مناطق هستیم.
بــه گزارش صبح امــروز، محمدرضا کلائی 
بامداد روز گذشــته و در ســومین نشســت 
مردمی با ساکنان شهرک های شهید رجایی 
و باهنر که با حضور شــهناز رمارم، علیرضا 
شــهریاری و شهردار منطقه شش در مسجد 
جوانان بنی هاشــم برگزار شــد، اظهار کرد: 
در دو نشســت قبلی جمع بندی در خصوص 
اولویت هــای موردنظــر برای ســاماندهی 

شهرک شهید رجایی و باهنر انجام شد.
وی افــزود: خوشــبختانه بــا تصویب طرح 
تفصیلی این دو شــهرک از بابت نبود طرح 
مشکلی وجود ندارد و اکنون می توان پروژه ها 

را مبتنی بر طرح تفصیلی این دو شهرک اجرا 
کرد.

14 مسجد محور پیگیری پروژه ها
شهردار مشــهد بیان کرد: یکی از تصمیمات 
پیگیری  ایــن نشســت ها،  در  گرفته شــده 
پروژه ها در هر حوزه با محوریت مســجد هر 
محله اســت، بنابراین 14مســجد موجود در 
این شــهرک می توانند متولی پیگیری و به 

سرانجام رساندن یک پروژه باشند.
کلائی گفــت: درمجموع برای ســاماندهی 
مناطق پیرامونــی و کم برخوردار مشــهد، 
اجرای حدود 85 پــروژه بزرگ و کوچک را 
مدنظر قــرار داده ایم که بــه زودی رونمایی 
خواهد شد اما بر این نکته تأکیدداریم که این 
پروژه ها تنها با مشــارکت و همکاری مردم 
به ویژه ســاکنان محل و ســایر دستگاه های 

ذی ربط به سرانجام خواهد رسید.
شورای پنجم در خدمت پروژه های مناطق 

کم برخوردار است
هم چنین عضو هیئت رئیســه شــورای شهر 
مشهد در این نشســت گفت: شورای پنجم 
تاکنــون از هیچ کمــک و حمایتــی برای 
بهبــود وضعیت این مناطــق مضایقه نکرده 
و از پروژه های ویژه این نقاط شــهر حمایت 

می نماید.

علیرضا شهریاری اظهار کرد: بسیار خرسندیم 
که فردی جوان به عنوان شــهردار در رأس 
شهرداری مشهد قرارگرفته و پیوسته در تمام 
طول شــبانه روز برای بهبود وضعیت شــهر 

تلاش می کند.
حمایت شورا از 85 پروژه مناطق کم برخوردار
وی بابیان اینکه بر اســاس گزارش ارائه شده 
از سوی شــهردار به شورای شــهر، ایشان 
85 پروژه برای مناطق کم برخوردار مشــهد 
تعریف کرده  اســت، گفت: شورای پنجم از 
هیچ کمک و حمایتی بــرای بهبود وضعیت 
این مناطــق مضایقه نکــرده و نمی کند؛ با 
تکیه بر سیاســت توســعه متوازن و عدالت 
محور، بخشــی زیادی از درآمدهای مناطق 
پردرآمد مشــهد در مناطــق پیرامونی هزینه 
شهر  شــورای  هیئت رئیسه  می شــود.عضو 
مشهد خاطرنشان کرد: شورای شهر مشهد در 
خدمت پروژه های مناطق کم برخوردار است 
و در بحــث بودجه نیز اعتبارهــای موردنیاز 

پروژه ها را تأمین می کنیم.
شــهریاری در ادامه با تأکید بر لزوم پایبندی 
بــه تعهدات و وعده هایی کــه به مردم داده 
می شــود، افزود: قول هایی باید داد که بتوان 
آن ها را عملیاتی کند؛ تمامی اعضای شورای 
شهر در خدمت ساکنان مناطق کم برخوردار 

و پیرامونی مشهد هســتند و امیدواریم همه 
باهم بتوانیم با تقسیم کار و تعامل و همکاری 
نســبت به حل مشــکلات این مناطق اقدام 

کنیم.
وی تصریح کرد: باید توجه داشــت که همه 
مشــکلات را به یک باره نمی توان حل وفصل 
کرد ولی به شــکل مقطعی و گام به گام آن ها 

را برطرف کنیم.
اثربخشی پروژه ها با مشارکت مردم 

افزایش پیدا می کند
هم چنیــن نایب رئیــس کمیســیون مناطق 
پیرامونی و کم برخوردار شــورای شهر مشهد 
در این نشســت گفت: اثربخشی پروژه ها با 
مشــارکت مردم افزایش پیدا می کند؛ زمانی 
کــه مــردم حس کننــد در مراحلــی چون 
پیشنهاد، اجرا، ساماندهی و سرانجام رساندن 
پروژه ها نقش دارند، امید و اعتمادشــان هم 

بیشتر می شود.
شــهناز رمارم اظهارکرد: موفقیت هر پروژه 
و ســازمان رابطه مســتقیمی با مشارکت و 
پای کار بودن مردم دارد؛ شــهرداری هم اگر 
مشارکت مردمی و همبســتگی اجتماعی را 
همراه پروژه های خود نداشته باشد، اقدامات 
ابتــر می مانــد و اثر مثبت خود را از دســت 

می دهد.

وی در ادامــه بابیان اینکه یکــی از برکات 
این نشســت های مردمی این است که مردم 
و ســاکنان شــهرک شــهید باهنر پای کار 
پروژه هــای شــهرداری بیاینــد و حداکثــر 
همکاری را برای اجرایی شدن پروژه ها انجام 
دهند، گفت: بازســازی و بهسازی بافت های 
اجتماعی  فرســوده درگرو جلب مشــارکت 
است؛ شهرک شهید باهنر هم یکی از همین 
محلات بوده پس مردم باید مشارکت داشته 

باشند.
عضو هیئت رئیســه شــورای شــهر مشهد 
خاطرنشــان کرد: یکی از اهداف ضمنی این 
جلسات، آگاهی بخشی و تقسیم کار و پیگیری 
مطالبات مردمی از راه های مشــخص است؛ 
این راه مشــخص به معنــی هدفمند کردن 
مطالبات مــردم و پیگیری آن ها به شــکل 
ســازمان دهی شــده برای به نتیجه رسیدن 
است.رمارم بابیان اینکه این نشست ها سبب 
می شود تا مردم احساس کنند که دغدغه های 
آن ها شنیده می شود و پاسخ مناسب دریافت 
می کنند، افزود: اثربخشی پروژه ها با مشارکت 
مردم افزایش پیــدا می کند؛ زمانی که مردم 
حس کنند در مراحلی چون پیشــنهاد، اجرا، 
ساماندهی و سرانجام رساندن پروژه ها نقش 

دارند، امید و اعتمادشان هم بیشتر می شود.

معاون مالی و پشتیبانی شهرداری مشهد خبر داد

کسب جایزه زرین انجمن حسابرسی داخلی ایران توسط شهرداری مشهد

رئیس گروه رصدهای آماری شهرداری مشهد اعلام کرد:

انتشار 19۰ سند روی سامانه انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات

پس از کســب تندیس زرین ســطح پایه در ســال گذشته، 
شهرداری مشهد امسال در ســطح بالاتر جایزه ملی انجمن 
حسابرســان داخلی ایران بار دیگر  موفق به کســب تندیس 
زرین شــد.به گزارش صبح امروز، رضا خواجه نائینی با بیان 
اینکه انجمن حسابرســان داخلی ایران، به عنوان تنها مرجع 
تخصصی و حرفه ای حسابرســی داخلی کشــور، امسال نیز 
تندیس زرین جایزه حسابرســی داخلی ایران را به شهرداری 
مشهد اعطاء کرده است، اظهار کرد: این جایزه به طور سالانه 
پس از ارزیابی دوره ای فرآیندهای کاری و بررســی میزان 
مطابقت آن با اســتانداردهای حسابرسی داخلی، به دستگاه 

اجرایی یا سازمان برتر کشور تعلق می گیرد.
وی افزود: شــهرداری مشــهد پس از اخذ رتبه برتر در سال 
گذشــته که برای اولین بار توسط شهرداری مشهد در سطح 
یک انجام شد، امســال در سطح بالاتر یعنی سطح دوم این 
رقابت نیز مورد ارزیابی قرار گرفت و بر اساس شاخص های 
ارزیابی این انجمن بار دیگر در میان دســتگاه های اجرایی 

کشور حائز رتبه نخست شد.
معاون مالی و پشــتیبانی شــهرداری مشــهد، در خصوص 
شــاخص های ارزیابی تعیین رتبه جایزه انجمن حسابرسان 
داخلی بیان کرد: در ســطح یک، موضوعــات پایه از قبیل 

سیاستگذاری ها در حوزه حسابرسی داخلی، برنامه ریزی ها 
و فرآیندهای حسابرســی داخلی و نیز برنامه های آموزشی و 
در سطح دو، شاخص های مشاوره ای در اداره کل حسابرسی 
داخلی و حسابرســی عملیاتی و همچنین برنامه های بهبود 
و تضمین کیفیت حسابرســی داخلی و مکانیزم های ارزیابی 
ریسک مورد پایش قرار می گیرد.خواجه نائینی با بیان اینکه 
مراســم اهدای تندیس زرین جایزه ملی انجمن حسابرسان 
داخلی ایران با حضور مســئولان ارشد این انجمن طی چند 
روز آینده در مشــهد برگزار خواهد شــد، خاطر نشان کرد: 
امیدواریم بتوانیم در عملکرد حسابرســی امســال در سطح 

بعدی این جایزه نیز تندیس طلایی را کســب کنیم؛ این کار 
بســیار سختی است اما به معنای دســت یافتن به بالاترین 

استانداردهای حوزه مدیریت مالی در ایران است.

رئیــس گــروه رصدهای آماری شــهرداری مشــهد گفت: 
شــهرداری مشهد در انتشــار  سند بر روی ســامانه انتشارو 
دسترسی آزاد به اطلاعات در صدر کلانشهرهای ایران قرار 
دارد.به گزارش صبح امروز، وحید جوادی با بیان این مطلب، 
اظهار کرد: در حال حاضر امتیاز پاســخگویی شهرداری 90 
درصد بوده و در بخش انتشار اسناد بیشترین سند را در میان 

کلانشهرهای کشور منتشر کرده است.
وی در خصوص نحوه تعامل شهروندان با این سامانه، افزود: 
با توجه به قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات مصوب 
1387 مجلس شورای اسلامی که امکان دسترسی مردم به 
اطلاعات موسسات عمومی و خصوصی ارایه دهنده خدمات 

عمومی را فراهم می  کند، هر شــخص ایرانی حق دسترسی 
به اطلاعات موسســات عمومی و خصوصــی را می دهد و 
شهروندان می توانند درخواست های خود را مطرح و پاسخ را 
دریافت کنند.رئیس گروه رصدهای آماری شهرداری مشهد 
بیان کرد: شهرداری مشهد نیز از تاریخ 23 بهمن ماه 1396 
به این سامانه متصل شده و از 118 مورد درخواست دریافت 
شده از سوی شــهروندان تعداد 113 مورد آن را پاسخگویی 
کرده است.جوادی خاطرنشان کرد: در حال حاضر استانداری 
خراسان رضوی، ســازمان حفاظت محیط زیست، شهرداری 
مشهد، راه و شهرسازی و شــورای اسلامی شهر نیز به این 
شبکه متصل شــده تا طی مهلت مقرر شده حداکثر 10 روز 

پیگیر ارایه پاسخ به شهروندان باشند.
وی اضافه کرد: گفتنی است هم اکنون بر روی سامانه انتشار 
و دسترســی آزاد به اطلاعات تعداد هزار و 171 نهاد مستقل 
فعال بوده و در حال انتشــار سند و پاسخگویی به درخواست 
های مردمی هستند.رئیس گروه رصدهای آماری شهرداری 
مشهد تصریح کرد: از زمان راه  اندازی سامانه دسترسی آزاد 
به اطلاعات تاکنون بیش از هزار و 280 سند در این سامانه 

منتشــر شده است.جوادی گفت: برخی از این اسناد در پاسخ 
به درخواست  های شــهروندان و برخی نیز در جهت ترویج 
شــفافیت )موضوع ماده 10 قانون انتشار و  دسترسی آزاد به 
اطلاعات( از ســوی دســتگاه  های متصل به سامانه منتشر 
شده است . وی ادامه داد: در ماده 10 قانون مذکور، موسسات 
عمومی مکلف شده  اند اطلاعات عمومی و فاقد طبقه  بندی 
خود را در راســتای نفع عمومی و  حقوق شــهروندی منتشر 
کنند . رئیس گروه رصدهای آماری شــهرداری مشهد اظهار 
کرد: با گذشت دو سال از راه  اندازی رسمی سامانه در تیرماه 
96، جای بســیاری از نهاد های مهم  مشــمول قانون خالی 
است. در حال حاضر 620 دستگاه در این سامانه فعال هستند.
جوادی بیان کرد: شــهروندان می  توانند برای مشاهده اسناد 
و فهرست سازمان های عضو به ســامانه الکترونیکی انتشار 
و دسترســی آزاد به  اطلاعات به نشانی  foia.iran.ir  مراجعه 
کنند.وی افزود: براســاس قانون انتشــار و دسترسی آزاد به 
اطلاعات که مشــتمل بر پنج فصل، 23 ماده و هفت تبصره 
به هر شــخص ایرانی حق دسترسی به اطلاعات موسسات 
عمومی و خصوصی می دهــد، مگر آن که قانون منع کرده 

باشــد. هم اکنون این قانون با 9 شــیوه نامه که برای رفع 
ابهامــات و تعریف مفاهیــم و مصادیق دسترســی آزاد به 
اطلاعات تصویب شــده از مجهزترین قوانین در کشــور با 
موضوع شــفافیت و مطالبه گری قانونی محسوب می شود 
که درحال اجرا و پیگیری است و عموم مردم می توانند پس 
از ثبت نام و دریافت نام کاربری و رمز عبور از دستگاه های 
مشــمول قانون که در این ســامانه فعال هستند، درخواست 
اطلاعــات خود را ثبــت کرده و دریافــت کنند.رئیس گروه 
رصدهای آماری شهرداری مشهد گفت: این قانون، 23 ماده 
آیین نامه اجرایی دارد و از سال 96 تاکنون 9 شیوه نامه دیگر 
برای تســهیل و تسریع مفاهیم دسترسی به اطلاعات توسط 
کمیســیون مربوطه مصوب و ابلاغ شده است. مطابق مفاد 
این قانون دســتگاه  ها و موسسات عمومی مکلفند در پاسخ 
به درخواســت ها، اطلاعات خــود را در حداقل زمان ممکن 
)حداکثر 10 روز( بدون تبعیض در دسترس مردم قرار دهند. 
هم اکنون بیش از هزار و 100 دســتگاه و موسسه مشمولِ 
قانون در ســامانه انتشار و دسترســی آزاد به اطلاعات که از 

سال 96 راه اندازی شده فعال هستند.
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علی کریمی: رضاوند هست، نگران جدایی من نباشید

 شماره 6 و استقلال؛ماجرای عشق و آینده نگری
به نظر می آید علت اصلی عدم تمدید قرارداد 
علی کریمی و اســتقلال را باید در مســائلی 
جســت و جو کــرد که در این ســال ها این 

باشگاه از آن رنج می برده است.
به گزارش »ورزش ســه«، علی کریمی بعد 
از دو فصــل موفق در جمع اســتقلالی ها در 
حالی امسال تبدیل به مهم ترین خروجی این 
باشگاه شــد که هواداران آبی پوش همچنان 
امیدوارند او را در رقابت های آسیایی در جمع 
بازیکنــان ببینند و البته ایــن موضوع در بین 
مسئولان باشــگاه هم وجود دارد و به همین 
دلیل اسم او به عنوان یکی از نفرات حاضر در 

لیست آسیایی قید شد.
علی کریمی اما بعد از گذشــت دو ســال از 
حضورش در اســتقلال و نمایشی که در سال 
آخر از خودش ارائه داد، به دنبال یک پیشنهاد 
خارجی و ســاختن آینده فوتبالی اش است و 
می خواهد ازامکانی که در این ســن برایش 

وجود دارد نهایت استفاده را ببرد. در این روزها 
بحث های زیادی درباره پیشنهادهای رویایی 
این بازیکن به باشــگاه استقلال مطرح شده 
امــا او در گفت و گو با »ورزش ســه« همه 
این مســائل را تکذیب مــی کند و می گوید: 
»من هرگز با احمد ســعادتمند ســر یک میز 
برای مذاکره ننشســتم. از قبل هم به باشگاه 
استقلال اعلام کرده بودم در پایان فصل جدا 
می شوم و تنها درخواستم پرداخت دستمزد و 
حقوقم از باشگاه بوده و هرگز مبلغ اضافه ای 
را درخواســت نکردم. هرگز هم درباره مسائل 
مالی بحث نشــده است. تماس هایی با برخی 
اطرافیانم گرفته شده و گفته اند علی کریمی 
بیایــد راضی اش می کنیم اما هرگز من راجع 
به مســاله مالی و عدد قــرارداد حرفی نزدم. 
بله، مــن گفته ام که از کشــورهای خارجی 
پیشــنهاد دارم اما درباره مبلغ صحبت نکردم. 
اصلامذاکــره ای در کار نبــوده که بخواهیم 

روی آن حرف بزنیم. فقط شــب گذشته آقای 
سعادتمند با من تماس گرفت که بازهم تاکید 

کردم می خواهم به خارج از کشور بروم.«
هافبک اســتقلال صحبت هایــش را اینطور 
ادامــه می دهد: »من از آقــای مددی انتظار 
دارم کــه حقیقت را بگوینــد. چون تاکید می 
کنم هیچ وقت در اســتقلال ما به گفتن رقم 
قرارداد با هم نرسیدیم و اصلا سر میز مذاکره 

ننشستیم.«
علی کریمی در دوران حضورش در استقلال 
مسائلی را تجربه کرده که یکی از آنها مربوط 
به موضوع خانه مســکونی اش است. در آن 
مورد باشگاه استقلال به خاطر اقامت در خانه 
ای مســکونی در تهران درخواست مبلغی در 
حدود 200 میلیون تومان از باشــگاه کرد اما 
مسئولان اســتقلال با وجود آنکه عهد کرده 
بودند این پول را بدهنــد، از پرداختش عاجز 
ماندند. البته ایــن موضوع برای علاقه مندان 

به فوتبال در ایران خیلی آشنا است ولی شاید 
برای فوتبالیست ها که نگاهی به آینده دارند 
و نگران آینده مالی شــان هستند این مسائل 
غیرقابل درک باشد و در تصمیم گیری برای 

آینده نظرشان را تغییر می دهد.
علی کریمی همچنین عقیــده دارد با جدایی 
اش از اســتقلال تغییــری در تیم اتفاق نمی 
افتد و بازیکنــان باکیفیت و خوب دیگری در 
استقلال هســتند که می توانند جایش را پر 
کنند. از مسعود ریگی و آرش رضاوند گرفته تا 
فرشید باقری که همه آنها بازیکنان باکیفیتی 
هستند. او در بخش دیگری از صحبت هایش 
بــا خبرنگار ما مــی گوید: »اصــلا موضوع 
جدایی بازیکنان از باشــگاه و حضورشان در 
یــک لیگ خارجی و بحث فروش نفرات یک 
مســاله طبیعی در تمام باشگاه های دنیا است 
و نبایداین را در ایران اینقدر بزرگ کنیم. مثلا 
رونالــدو از رئال مادرید جدا می شــود و آب 

از آب تکان نمی خورد. چــون بازیکنانی که 
کنارش بودند مســئولیت بیشتری روی دوش 
آنها قرار می گیرد و شروع به درخشش بیشتر 
می کنند. من مطمئن هســتم این موضوع در 
اســتقلال هم رخ خواهد دادو قول می دهم 
آرش رضاوند امسال بازیکنی متفاوت تر از آن 
چیزی که تصــورش را بکنید خواهد بود. من 
مطمئن هستم جدایی ام لطمه ای به استقلال 

نخواهد زد.«
از کریمــی پرســیدیم که به چــه تیمی می 
خواهد بپیوندد؟ او پاســخ داد: »هنوز در حال 
مذاکــره هســتم و صحبت می کنــم تا تیم 
آینده باشــگاهی ام را انتخاب کنم. حقیقتش 
از اینکه اســمم زیاد مطرح می شــود و گفته 
می شود پیشنهاد نجومی داده ام راضی نیستم 
و این موضوعات برایم خوشایند نیست. برای 
اســتقلال هم در لیگ قهرمانان آسیا آرزوی 

موفقیت می کنم.«

511/1هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)43۰7(

آگهــی موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف 
وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شماره 
139960306005004307  مــورخ 99/06/17  هیــات اول موضــوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشــابور تصرفات مالکانه و بلامعارض آقای علی عاملیان 
فرزند محمد حسین نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان  به مساحت 161/35 مترمربع  
از پلاک شــماره 33 فرعی از 46 اصلی واقع در اراضی فیلخانه   بخش 12   حوزه ثبت 
ملک نیشــابور خریداری از مالکین رسمی محمدتقی کلاغیان و حجیه کلاغیان محرز 
گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رســمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز 
از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشــار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در 
محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند 
معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل 
دهــد که در این صــورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در 
صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 
و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت . تاریخ انتشار نوبت اول 

99/06/24 تاریخ انتشار نوبت دوم 99/07/08   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/2هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)4316(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و 
برابر رای شماره 139960306005004316  مورخ 99/06/17  هیات اول موضوع 
ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بلامعارض 
آقای جواد حسن ابادی فرزند غلامحسن نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان  به 
مساحت 117/75 مترمربع  از پلاک شماره 42 فرعی از 37 اصلی  واقع در اراضی 
کوشــک   بخش 12   حوزه ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک رســمی خانم 
فاطمه ســلطان زراعتی محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه 
این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار 
در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی تقدیم دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در 
مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی 
محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند 
مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 99/06/24 

تاریخ انتشار نوبت دوم 99/07/08   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

سخنگوی دولت: وکلای خوبی برای پرونده 
ویلموتس استخدام شده اند

سخنگوی دولت گفت: جامعه ما به قهرمان نیاز دارد و بیش از هر زمان دیگری نیاز است که کنار هم 
باشــیم.به گزارش ایسنا، مراسم کمک مومنانه به خانواده های نیازمند توسط فدراسیون وزنه برداری 
برگزار شــد. از نکات قابل توجه در این مراسم مدال طلای قهرمانی آسیا 2012 بهداد سلیمی، مدال 
برنز مسابقات بین المللی ترکیه الهام حسینی و مدال طلای  محسن بیرانوند دبیر فدراسیون به فروش 
گذاشته شد تا مبلغ حاصل از فروش این مدال ها صرف کمک به نیازمندان شود. علی ربیعی سخنگوی 
دولت در حاشــیه مراســم پویش کمک مومنانه خانواده وزنه برداری بیان کرد: از طرف همکارانم در 
هیات دولت از این کار نیک تشــکر و قدر دانی می کنم. سه وزنه بردار با فروش مدال های خود کار 
خوبی انجام می دهند. من قبل از آغاز مراسم به محمد نصیری گفتم که با دیدن حرکاتش ذوق می 
کردیم. وقتی سنگین ترین وزنه ها در مسابقات بالا می رفت ما بسیار خوشحال می شدیم. آنچه جامعه 
ما نیاز دارد قهرمان اســت؛ آنهایی که در غم و شادی کنار مردم هستند. سلبریتی ها جایگاه خودشان 
دارند اما جامعه ما قهرمان می خواهد. او ادامه داد: هیچ دوره ای مانند امروز مردم ما نیاز به همراهی 
ندارند. کمک مومنانه همیشه در سنت دیرینه ایران بوده است. زندگی مردم سخت شده و تحریم ها 
فشار زیادی به آنها وارد کرده است. دولت مانند ورزشکاران در حال مهار وزنه سخت مشکلات است. 
امروز مهمترین نیاز جامعه ما  در کنار هم بودن است. از بهداد سلیمی، الهام حسینی و محسن بیرانوند 
تشکر می کنم و من نیز به سهم خودم  10 میلیون تومان کمک می کنم و برای هر مدالی 3 میلیون 
و 300 هزار تومان می پردازم. به گزارش ایسنا، در پایان این مراسم ربیعی در جمع خبرنگاران در  مورد 
پرونده ویلموتس گفت: ما پول در خارج از کشور داریم و پول مربیان خارجی را معمولا از محل پولهایی 
که خارج از کشــور داریم پرداخت می کنیم. متاسفانه تحریم های ظالمانه روح شادی جامعه را هدف 
گرفته است و به نحوی عمل کردند که امکان انتقال پول در خارج نیست و ویلموتس براساس بندی 
رفته ادعا کرده است.  معاونت حقوقی رییس جمهور وکلای خوبی به استخدام در آورده که با وزارت 
ورزش همکاری می کنند.  ندادن پول امر از پیش طراحی شده نبوده و ناخواسته بوده است.ربیعی در 
مورد کمک دولت به ورزش گفت : دولت سعی کرده مشکلات ورزش را در حد توان حل کند. امروز 
آمریکا فشــار زیادی برای انزوای ایران وارد کرده اســت و فشار زیادی روی مجمامع بین المللی می 
آورد.  یکی از تلاش های سیاست خارجی ما و با کمک وزیر ورزش و رییس کمیته ملی المپیک این 

است که این فشار را دور کند.

بختیاری زاده سرمربی خوشه طلایی شد
با اعلام مدیرعامل باشــگاه خوشه طلایی، سهراب بختیاری زاده به عنوان سرمربی این تیم در لیگ 

دسته اول انتخاب شد.
به گزارش »ورزش سه«، تیم خوشه طلایی ساوه که فصل گذشته در لیگ دسته اول جزو تیم های 
بالای جدول بود و حتی تا هفته های پایانی شانس صعود به لیگ برتر را هم داشت، برای فصل جدید 
تکلیف کادرفنی خود را مشخص کرد.طبق اعلام پرویزی، مدیرعامل این باشگاه برای لیگ دسته اول 
در فصل 99-1400 ســهراب بختیاری زاده به عنوان سرمربی تیم خوشه طلایی انتخاب شده است.
سهراب بختیاری زاده که تا چند هفته قبل هدایت تیم شهرخودرو را در لیگ برتر برعهده داشت، بعد از 
پایان لیگ بیستم از این تیم مشهدی جدا شد و حالا تصمیم گرفته در فصل پیش رو چالش جدیدی 

را در لیگ دسته اول پشت سر بگذارد.
فصل گذشته محسن عاشوری هدایت خوشه طلایی را برعهده داشت که حالا جای خود را به بختیاری 

زاده داده است.

مهرداد بایرامی به نساجی مازندران پیوست
مهاجم فصل گذشته گل گهر و بازیکن سابق تیم های سپیدرود، تراکتور و گسترش فولاد با قراردادی 
دوساله به تیم نساجی پیوست.به گزارش« ورزش سه« مهرداد بایرامی مهاجم اردبیلی که فصل گذشته 
در گل گهر بازی می کرد امروز با عقد قراردادی به مدت دو فصل به نســاجی پیوســت تا با پیراهن 
این تیم در رقابت های لیگ بیســتم حضور پیدا کند.بایرامی که فصل گذشــته در گل گهر بیشتر به 
عنوان یک هافبک میانه زمین که باید در کارهای تدافعی شرکت می کرد در ترکیب قرار گرفت، در 
سال های قبل در تیم های سپیدورد ، تراکتور و گسترش فولاد در خط حمله یک مهاجم گلزن بوده 
است. نام بایرامی از لیگ دوازدهم و زمان حضور این بازیکن در گسترش فولاد مطرح شد. او درلیگ 
ســیزدهم با پیراهن این تیم توانســت یازده گل در یک فصل به ثمر برساند. بایرامی در فصل دشوار 
ســپیدرود در لیگ هجدهم نیز توانست 6 گل برای این تیم وارد دروازه حریفان کند.باید دید محمود 
فکری قصد دارد از این بازیکن 29 ساله که توانایی بازی در پست های مختلف را دارد در چه منطقه 

ای از زمین استعفا می کند.

جلسه مهم سعادتمند با وزیر ورزش درباره 
استراماچونی

مدیرعامل اســتقلال عصر دیروز به دیدار وزیر ورزش و جوانان رفت.به گزارش »ورزش سه«، در پی 
حواشی روزهای گذشته پیرامون مســائل مربوط به نیمکت استقلال احمد سعادتمند مدیرعامل این 
باشگاه امروز طبق هماهنگی قبلی به دیدار مسعود سلطانی فر وزیر ورزش و جوانان رفت.سعادتمند که 
طی روزهای گذشته بسیار توسط هواداران استقلال تحت فشار قرار گرفته، امروز با وزیر ورزش درباره 
موانع موجود بر ســرراهش برای آوردن استراماچونی صحبت کرد و از او خواست همکاری لازم را در 
این باره داشته باشد.هنوز نتیجه ای از خروجی این جلسه بیرون نیامده و باید دید مدیران استقلال برای 

رسیدن به خواسته شان که همان آوردن استراماچونی است چقدر موفق خواهند بود.

پیروانی: 

کاش از فدراسیون فوتبال یک نفر کنار ۴ نماینده ایران بود

قبل از مسابقات صورت گرفت؛

شکایت چهار نماینده ایران از میزبانی قطر

مدیــر تیم فوتبال پرســپولیس گفت: تعجــب می کنم چرا 
به همراه تیم های ایرانی از ســوی فدراســیون نماینده ای 
نیســت که بتوانیم اعتراض های خــود را به گوش ای اف 

سی برسانیم.
افشــین پیروانی در گفت و گو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری 
فارس در مورد شرایط این تیم در دوحه اظهار داشت: شرایط 
تیم خوب اســت اما وضعیت میزبانی قطر مناسب نیست. 6 
تیــم را در یک هتل کوچک قرار داده اند و با توجه به کرونا 
و محدودیت هایی که برای ورود و خروج اعضای تیم ها در 
نظــر گرفته اند قاعدتا باید هتلی را در اختیار تیم ها قرار می 
دادند که امکانات بهتری داشــته باشــد نه هتلی که فضای 

کوچکــی دارد و حتی نمی توانیم به درســتی از لابی هتل 
استفاده کنیم. 

وی افزود: کاش از فدراســیون فوتبال یک نماینده به همراه 
ما 4 نماینده ایران در این هتل حضور داشــت و تعجب می 
کنم چرا به همراه تیم های ایرانی از سوی فدراسیون نماینده 
ای نیســت که بتوانیم اعتراض های خود را به گوش ای اف 
سی برســانیم. در اینجا هر مشکلی داریم به ما می گویند از 
طریق فدراســیون باید اطلاع بدهید. ما نمایندگان ایران در 
دوحه هیچ کمک حالی نداریم.البته می دانیم اگر نماینده ای 
هم از فدراسیون می آمد با توجه به پروتکل های سختگیرانه 
امکان ورود و خروج نداشــت اما حداقل کسی بود که حرف 

های ما را به گوش مسئولان برگزار کننده مسابقات برساند. 
پیروانی تصریح کرد: چطور امکان دارد در یک هتل کوچک 
6 تیم را جا کنند؟ به نظر می رسد ای اف سی فقط به دنبال 
برگزاری مسابقات به صورت اسمی بوده و چگونگی و کیفیت 
انجام آن اهمیتی نداشته و من فردا حتما در جلسه هماهنگی 
مســابقات اعتراض خودم را اعلام می کنم. آن از وضع ویزا 
صادر کردن و این هم از وضعیت هتل. من فقط مانده ام که 
چرا AFC مدام از قطری ها تشــکر می کند. اگر فدارسیون 
قطر به نبال برگزاری جام جهانی است و اینگونه می خواهد 

از تیم ها میزبانی کند از حالا نمره تجدیدی می گیرد.  
وی خاطر نشان کرد: با وجود همه این شرایط می گویم خدا 

بزرگ اســت و هواداران بدانند همه تلاش ما این است که 
برای سربلندی پرسپولیس بزرگ بجنگیم. 

چهار نماینده فوتبال ایران در لیگ قهرمانان آسیا که در هتلی مشترک اسکان پیدا 
کرده اند، از نحوه میزبانی قطر به کنفدراسیون فوتبال آسیا شکایت کردند و خواستار 
رســیدگی به مشکلاتشــان شــدند.به گزارش مهر، تیم های فوتبال پرسپولیس، 
استقلال، شهرخودرو و سپاهان اصفهان برای ادامه رقابت های لیگ قهرمانان آسیا 
که بطور متمرکز در کشور قطر برگزار می شود با تصمیم کمیته مسابقات در هتل 
»ازدان پالاس« اسکان پیدا کردند.این هتل شش طبقه که ظاهری مجلل دارد غیر 
از نمایندگان فوتبال ایران پذیرای تیم های پاختاکور ازبکستان و الشرطه عراق نیز 
هســت.AFC هر طبقه از این هتل را به یک باشــگاه اختصاص داده تا با توجه به 
بیماری کرونا مانع از شیوع این ویروس شده و رفت و آمد بازیکنان را کنترل کند.
با این حال نمایندگان فوتبال ایران به دلیل مشــخص نشدن جواب تست کرونای 
تمام اعضای خود همچنان بایستی وعده های غذایی را بطور اختصاصی و دو نفره 
در اتاق هایشــان صرف کنند.نحوه پذیرایی میزبان به مذاق نمایندگان هیچ یک از 

تیم ها خوش نیامده اســت. از قرار معلوم برنامه ریزی برای اســتفاه از سالن های 
بدنسازی این هتل از سوی AFC بسیار اندک است تا مشکلات فراوانی را در روند 
آماده ســازی تیم ها ایجاد کند.همچنین در دو روز گذشته ناهار تمام اعضای تیم 
های ایرانی قرار بود راس ســاعت 13 سِرو شود اما با تاخیر یکساعته و با پذیرایی 

بصورت غذای سرد بوده است.
رفتار مســئولان AFC و بخش خدمات این هتل اعتراض مدیران باشــگاه های 
ایرانی را در آورده است تا جاییکه هر یک از باشگاه ها بطور جداگانه نامه ای را در 
راستای شکایت از این موضوع به AFC ارسال کردند. باشگاه پرسپولیس که شب 
گذشته اعتراض رســمی خود را به مسئولان اجرایی لیگ قهرمانان آسیا داد قصد 

دارد امروز هم نامه ای را در این راستا ارسال کند.
همچنین مدیران هر چهار باشــگاه ایرانی قصد دارند امشــب شکایتی مشترک را 

تنظیم کرده و ارسال کنند.



8
دوشنبه24 شهریور 1399/   سال سوم  /   شماره 766

Vol.3.No.766 / September.14.2020

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com خر

گ آ
بر

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و 
فرهنگی خراسان رضوی

روابط عمومی وامور مشترکین:  09152560091
سازمان آگهی ها:  051-38929823

آدرس: بولوار دانش آموز -  دانش آموز30-پلاک 4   
   تلفن:38929824- 38929825                                                                                                           

نمابر:  38923452 - 051 سامانه پیام کوتاه: 100080888

مطالب درج شده در روزنامه الزاما به معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

Sobh_Emrooz

Sobh_Emrooz

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
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طرحی که به دنبال تشکیل بنیاد ملی افزایش جمعیت است
سیدعلی موســوی درباره طرح و پیشنهادات نمایندگان مجلس 
شــورای اســلامی برای افزایش نرخ جمعیت کشور، گفت: این 
پیشــنهادات و طرح ها به صورت تیمی و با همکاری و مشورت 
برخی از اعضای کمیســیون فرهنگی نیز انجام شــده اســت. 
واقعیت این اســت که ما کلیات این طرح را فعلا مطرح کردیم. 
این موضوع 2 مقوله مهم را شــامل می شود که باید به نوعی به 
هر 2 آن ها توجه شود. این عضو کمیسیون اجتماعی در مجلس 
شــورای اسلامی ادامه داد: بخش اول این طرح مربوط به بحث 
بنیاد ملی افزایش جمعیت اســت که دلیــل اصلی ما برای این 
مســاله ایجاد نظم و تمرکز بیشتر در اجرای طرح است. چراکه 
بیشــتر طرح های که تاکنون درباره افزایش نرخ جمعیت مطرح 
شــده و به همه وزارت خانه ها و دســتگاه ها و نهاد های مربوطه 
ابلاغ شــده است، نیازمند یک سکانداری واحد و مشخص بوده 
اســت؛ لذا ما پیشنهاد ایجاد بنیاد ملی افزایش جمعیت را مطرح 
کردیم. به گفته وی، این تمرکزگرایی باعث می شــود که بنیاد 
ملی افزایش جمعیت سکانداری بحث افزایش نرخ رشد جمعیت 
را عهده دار شود. البته ما در طرح پیش بینی کردیم که این بنیاد 
زیر نظر دولت و مشخصا زیر نظر مستقیم رییس جمهوری فعال 
باشد و شخص رئیس جمهوری، ریاست این بنیاد را انتخاب کند. 
اعتقاد ما این اســت که این بنیاد باید یک نهاد قوی و قدرتمند 

برای اداره بحث افزایش جمعیت باشد.

جزئیات فوت دانش آموز گتوندی مبتلا به کرونا
فرماندار گتوند جزئیات ابتلا به کرونا و فوت دانش آموز هشــت 
ساله اهل منطقه ترکالکی را تشریح کرد. عبدالرضا احسانی نیا در 
گفتگو با ایسنا، با اشاره به فوت دانش آموز گتوندی به دلیل ابتلا 
به کرونا اظهار کرد: این دانش آموز، پســر هشت ساله ای بود که 
از بدو تولد بیماری قلبی داشــته است. وی گفت: این دانش آموز 
وضعیت خوبی داشــت و با بازگشایی مدارس، تنها یک روز آن 
هم در یــک کلاس چهار نفره مقطع دوم در دبســتان ولایت 
منطقــه ترکالکی حضور پیدا کرده بود، امــا با توجه به بیماری 
زمینه ای، روز های بعد به مدرسه نرفت. فرماندار گتوند بیان کرد: 
دانش آموز در روز چهارشنبه )19 شــهریورماه( به دلیل عارضه 
قلبی )ســکته( به بیمارســتان کارون گتوند منتقل شــد که در 
همین بیمارســتان، عملیات احیاء برای وی انجام شد. سپس به 
بیمارســتان گنجویان دزفول و پس از آن به بیمارستان گلستان 
اهواز انتقال یافت، اما متاسفانه این کودک در بیمارستان گلستان 
اهواز فوت کرد. وی در خصوص مراحل انجام تست کرونا برای 
این دانش آموز، افزود: تســت کرونــای وی در دو مرحله منفی 
بود و بار ســوم، مثبت بوده است. احسانی نیا با بیان اینکه مقرر 
شده که تست کرونا برای همکلاسی های این دانش آموز انجام 
شود، گفت: فعلا مدرســه ولایت برای مدت یک هفته تعطیل 

شده است.
نماینده مجلس: سر در ورودی پاستور بنویسید

 دولت تعطیل است
ســیدعلی یزدی خواه، عضو کمیســیون فرهنگی مجلس تاکید 
کرد: آذری جهرمی می گوید زورم به اپراتور ها نمی رســد، وزیر 
راه و شهرسازی می گوید مسکن نخرید تا ارزان شود، سرپرست 
وزارت صمت می گوید قیمت خودرو حباب اســت، رئیس بانک 
مرکــزی در مــورد دلار دیگر نظر نمی دهــد، وضعیت اقتصاد، 
معیشــت و کرونا هم که مشخص اســت، لطفا سر در ورودی 

پاستور بنویسید دولت تعطیل است.

توضیح سخنگوی درولت درباره انتقال پول ویلموتس
علــی ربیعی دربــاره پرونده ویلموتس، عنــوان کرد: همان که 
قبــلا گفتم ما پول در خارج از کشــور داریــم و هزینه مربیان 
خارجی را از این پول ها می دادیم، اما تحریم ظالمانه که زندگی 
مــردم را هدف گرفته به نحوی عمــل کردند که امکان انتقال 
پول وجود ندارد. او هم براســاس بندی کــه در قراردادش بود 
شکایت کرده است. وی افزود: وکلای خوبی را معاونت حقوقی 
رئیس جمهوری به استخدام درآورده که وزارت ورزش و سیاست 
خارجه پیگیر کار ها هســتند. این اتفاق ناخواسته بود. امیدواریم 
در بخش قضایی که این موضوع پیگیری می شــود بگوییم این 
موضوع که پولی به مربی داده نشــود از پیش طراحی شده نبود 
بلکه به خاطر تحریم ها بوده اســت. امیــدوارم این حکم اولیه 

شکسته شود.
 

واکنش آذر منصوری به اظهارات انتخاباتیِ الله کرم
قائــم مقام حزب اتحــاد ملت درباره صحبت های حســین الله 
کرم درباره این که گفته »در انتخابات ریاســت جمهوری شرکت 
نکنید؛ انتخابات درون گروهی اســت« گفت: این حرف جدیدی 
از طرف ایشــان نیســت. متاســفانه برای این طیف مشارکت 
حداکثری مردم در انتخابــات هیچ ضرورتی ندارد.آذر منصوری 
در گفت وگو بــا ایلنا، درباره حضور اصلاح طلبــان در انتخابات 
ریاســت جمهوری پیش رو و این که آیــا جریان اصلاحات وارد 
مصداق کار انتخاباتی شده اســت، گفت: اصلاح طلبان همواره 
نســبت به انتخابات رویکرد ایجابی داشته و علی القاعده از این 
به بعد هم این نگاه نسبت به انتخابات وجود خواهد داشت.قائم 
مقام حزب اتحاد ملت خاطرنشان کرد: ایجابی به این معنی که 
آنجا که احســاس کنند حضورشان در انتخابات در تقویت منافع 
ملــی، دور کردن تهدیدهای منطقه ای و بین المللی از کشــور و 
نیز تامین نظر و خواســت مردم اثرگذار است، با همه توان خود 
در انتخابات مشــارکت می کنند.وی با بیان اینکه طبیعی است 
اثرگذاری در هر یک از این دو ســطح، ارتباط مستقیم با جایگاه 
نهادهــای انتخابی دارد، ادامه داد: این به این معنی اســت که 

اصلاح طلبان با مشــارکت فعال خود در انتخابات بتوانند جایگاه 
نهادهــای انتخابی را در حدی ارتقاء دهند که نقش اصلی را در 
سیاســت خارجی و سیاست داخلی ایفا کند  و از همه مهم تر  این 
اثرگذاری باید به حدی باشــد کــه امید مردم به صندوق رای و 

انتخابات به ناامیدی تبدیل نشود.
 

کلاهبردار 2۰۰ میلیاردی با 1۸۰ شاکی به کشور
 بازگردانده شد

با تلاش پلیس بین الملل نیروی انتظامی یک متهم مالی فراری 
بازداشت و به کشــور بازگردانده شد.سردار هادی شیرزاد رئیس 
پلیس بین الملل تعداد شــاکیان این متهــم را بیش از 180 نفر 
اعــلام کرد و گفت: این فرد که از یکی از کشــورای همســایه 
مسترد شده اواخر ســال 97 با راه اندازی یک صرافی غیر مجاز 
اقدام به کلاهبرداری از شماری از هموطنان نمود. وی با اشاره به 
متواری شــدن این فرد از اواسط سال 98 گفت: مرجع قضایی با 
ارجاع ابلاغ به پلیس بین الملل خواستار اعلان کارت قرمز برای 
دستگیری این فرد شد.سردار شیرزاد گفت: پلیس بین الملل ناجا 
با هماهنگــی اینترپل به صدور اعلان قرمز در خصوص این فرد 
در سطح بین الملل پرداخت که به دستگیری این فرد در یکی از 
کشور های همسایه منجر شد.رئیس پلیس بین الملل ناجا افزود: 
این دســتگیری حدود 8 تا 9 مــاه پیش اتفاق افتاد و پس از طی 

فرایند استرداد وی دو روز پیش به کشور بازگردانده شد.
 

دردسر جدید برای کاربران ایرانی توییتر
به نظر می رسد برخی از کاربران ایرانی توییتر با مشکل جدیدی 
مواجه شــده اند و کد تاییدیه ورود و وریفای اکانت به شــماره 
موبایل آن ها ارسال نمی شود.البته ظاهرا این مشکل که از هفته 
گذشته گریبان گیر کاربران ایرانی توییتر شده، محدود به یکی از 
اپراتورهای همراه است و مشترکان سایر اپراتورها چنین مشکلی 

را ندارند.
 

کدخدایی: شاید در دوره های آتی »رئیس جمهور زن« هم 
داشته باشیم

سخنگوی شورای نگهبان به ســوالی درباره ریاست جمهوری 
خانم ها پاسخ داد.عباسعلی کدخدایی سخنگوی شورای نگهبان 
در پاســخ به سوالی درباره ریاست جمهوری خانم ها گفت: دقیقاً 
مســئله ممنوعیت های قانونی نیســت و پای مسائل فرهنگی 
در میان است. شــاید در دوره ای ریاست جمهوری خانم ها هم 
اتفاق بیفتد؛ کما اینکه در هیچ دوره ای وزیر زن نداشتیم، اما در 

دولت آقای احمدی نژاد یک وزیر زن هم منصوب شد. بنابراین، 
منع قانونی وجود ندارد و شــاید در دوره های آتی رئیس جمهور 
زن هم داشته باشــیم.کدخدایی در این باره توضیح داد: قوانین 
بخشی از این مساله است، اما از نظر من، بخش عمده ای از آن 
بحث فرهنگی اســت. می توانیم همین سوال را به این صورت 
مطرح کنیم که چرا در آمریکا بعد از ســیصد ســال هنوز رئیس 
جمهور زن نداریم. آیا بحث تفاوت بین زن و مرد بوده اســت؟ 
به نظر می رسد بیشتر این موضوع فرهنگی است. بگذارید مثال 
دیگری از داخل کشــور خودمان بزنم. در همین انتخابات اخیر، 
تعــداد خانم هایی که برای نمایندگی مجلــس ثبت نام کردند و 
تائید صلاحیت شــدند بسیار زیاد بود. از بین آن ها تعداد 16، 17 
نفر انتخاب شدند. یعنی خانم ها هم به خودشان رای نمی دهند، 

اینجا که دیگر شورای نگهبان مقصر نیست.
 

دفاع تمام قد عضو پایداری از قصاص نوید افکاری
عضو شــورای مرکزی جبهه پایداری با حمایت از قصاص نوید 
افکاری گفت: معلوم نیســت علت ســکوت و بی تفاوتی برخی 
جریانات در برابر اقدام مهم قوه قضائیه چیســت، گفت: آیا این 
جماعت از اجرای عدالت ناراحت هســتند یــا از این بیم دارند 
که انعکاس این خبر مهم، موجب بالا رفتن محبوبیت دســتگاه 
قضایــی و تقویت امیــد در دل مردم شــود؟ و در نقطه مقابل، 
موجب بی اعتباری حامیان حســن روحانی یعنی همان اصلاح 
طلبان شــود که به دلیل اتخاذ سیاست های سست و نرم خود، 
کشور را به این روز نشــانده اند.حجّت الاسلام قاسم روانبخش 
با اشــاره به فضاســازی های برخی رســانه ها پس از قصاص 
نوید افکاری، جوانی که به جرم قتل عمد قصاص شــد، گفت: 
هفته گذشته رســانه های جریان مدعی اصلاحات هماهنگ با 
رسانه های بیرونی اســتکبار که در نهایت به هم آوایی با ترامپ 
نیز کشــیده شد، موضوع اعدام یک قاتل را به عنوان یک سوژه 
مهم قرار داده بودند.وی با بیان اینکه یک هشــتک در راستای 
زیر سوال بردن نظام اسلامی و اتهام های ضد حقوق بشری به 
جمهوری اســلامی صورت گرفت، گفت: علی رعم این حرکات، 
دســتگاه قضایی کشــور که باید از حق عموم مردم دفاع کند 

تسلیم این فشار ها نشد و از حقوق خانواده مقتول دفاع کرد.
 

سلیمی نمین: حکم طبری باید اعدام درنظر گرفته می شد
عباس ســلیمی  نمین، کارشناس مسائل سیاســی در گفتگو با 
»فرهیختگان« با اشــاره به حکم طبری، معاون اجرایی سابق 
حوزه ریاست قوه قضائیه به 31 سال حبس، اظهار داشت: »بنده 

به  عنوان عضوی از افکار عمومــی ایران معتقدم که این حکم 
قطعا انتظارات مــردم را برای برخورد با مفاســد اقناع نخواهد 
کرد.« سلیمی نمین بر همین اساس تصریح کرد: »کسی که در 
قوه قضائیه اختلال ایجاد کرده و روند امور را در مسیر فساد قرار 
داده، قطعا مفسد فی  الارض است، از این  رو چنین حکمی قابل 
فهم نیست.« سلیمی نمین با اشاره به حکم طبری تصریح کرد: 
»قطعا حکم طبری باید اعدام درنظر گرفته می شــد، لذا چنانچه 
بخواهند با این حکم مســاله را پایان دهند، این حکم لکه ننگی 

است که به  راحتی از دامن قوه قضائیه پاک نخواهد شد.«
 

متلک سنگین ترامپ به اوباما
رئیس جمهــوری آمریکا تاکید کرد که همتای پیشــین او دقیقا 
نمی داند چــرا جایزه صلح نوبل را دریافت کرده اســت. دونالد 
ترامپ، رئیس جمهوری آمریکا شامگاه گذشته -شنبه- گفت که 
باراک اوباما رئیس جمهوری پیشین این کشور دقیقا نمی داند چرا 
جایزه صلح نوبل را دریافت کرده اســت.ترامپ گفت: »اوباما به 
محض رســیدن به قدرت جایزه صلح نوبل را دریافت کرد. در 
واقع او نمی داند چرا چنین جایزه ای را کسب کرده است. البته او 
حــق دارد، زیرا هیچ کس دیگری نیز دلیل اعطای این جایزه را 
نمی داند.« وی افزود: »ما کار های بسیاری انجام دادیم. دو روز 
پیش برای دریافت جایزه نامزد شــدم.« ترامپ بار دیگر به »جو 
بایدن«، رقیب دموکــرات خود حمله کرد و گفت: »بایدن توان 
اداره کشــور را ندارد، زیرا اعتقادی به این موضوع ندارد. او فقط 

می خواهد بخوابد.«
 

صدا و سیما وارد فاز انتخابات 14۰۰ شد
رئیس صداوسیما با صدور حکمی مجید آخوندی، معاون سیاسی 
سازمان را به ریاست ستاد انتخابات سازمان صدا و سیما منصوب 
کرد. مجید آخوندی، معاون سیاسی سازمان صداوسیما به سمت 
ریاست ستاد انتخابات این سازمان در سیزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهوری، ششمین دوره شورا های اسلامی شهر و روستا 
و اولین میان دوره ای یازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی 
منصوب شــد. علی عسکری، رئیس صداوســیما در این حکم، 
اطلاع رســانی به موقع، دقیق، صحیح و مستمر با رعایت اصل 
بی طرفی، تولید برنامه های متنــوع و جذاب به منظور افزایش 
آگاهی عمومی و زمینه ســازی مناسب برای حضور پرشور آحاد 
ملت ایران در پای صندوق های رای و برگزاری انتخاباتی در تراز 
گام دوم انقلاب اسلامی را از راهبرد های رسانه ملی برشمرد...
منبع: تابناک
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